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Na slovíčko…
Vážení 
spoluobčané,
přiblížil se závěr 
roku 2021 a  tak 
mi dovolte, abych 
v krátkosti shrnul, 
co se nám v  tom-
to roce podařilo 
opravit či zlepšit.
Bylo dokončeno 
parkoviště u zám-
ku a dnes již slouží 

svému účelu. Rovněž v kasárnách bylo vybu-
dováno parkoviště u mateřské školy a fitcen-
tra. Je připraven projekt na obnovu rybníka 
u Kačeňáku. V příštím roce snad přijde k re-
alizaci. Na kulturním domě byl přebudován 
vstup a upraveny kancelář a technická míst-
nost. Jsou opraveny WC v přízemí. Přišlo ke 
kompletní rekonstrukci osvětlení v hlavním 

sále, jsou zhotoveny nové schody k pódiu. Je 
zpracován projekt na zateplení Domu kultury.
Areál u kaple – byl dokončen poslední díl 
schodiště ke kapli. Pan Dvořan Fr. st. věno-
val altánek pro posezení návštěvníků Starého 
hradu. V měsíci říjnu byla opravena příjezdo-
vá komunikace od ulice Vinařů ke kapli, a to 
položením asfaltového koberce. Je upravena 
plocha na parkovací místa dole pod kaplí. Do-
končuje se kulturní část, a to zabudováním 
laviček pro 480 návštěvníků, dřevěné pódium 
pro účinkující. Tím bude úprava prostoru na 
Starém hradě zcela dokončena.
V měsíci listopadu byla zahájena první část 
inženýrských sítí na Bažantnici (rozvody NN).
V ulici Na Zahradách se opravují chodníky 
a současně se řeší stání vozidel, opravují se 
vjezdy k domům a bude vybudováno nové 
osvětlení ulice.
U Lidového domu se opravila žulová dlažba 

na nájezdu a u MG centra. Byly zhotoveny 
nové schody ke kostelu sv. Jana Křtitele a nové 
řetězové zabezpečení u svahu.
Připravuje se projektová dokumentace na 
opravy ulice Zahradní, Mlýnská, Hviezdo-
slavova.
Je připravena dokumentace na opravy sociál-
ního zařízení v ZŠ , na zateplení objektu č. 20 
v kasárnách (MŠ).
Na prosincovém zasedání zastupitelstva bude 
projednán návrh rozpočtu na rok 2022.
Na závěr roku Vám chci poděkovat za spo-
lupráci, řadu podnětů ke zlepšení životního 
prostředí. Přeji všem občanům našeho města, 
aby prožili šťastné vánoční svátky v kruhu 
svých nejbližších a do nového roku 2022 pevné 
zdraví, pohodu a klid v duši.

Váš starosta

s panem starostou



Referendum přeci
NEZNAMENÁ nepřátelství
Úvodem je potřeba poděkovat všem 
lidem, kteří přišli k historicky prvnímu 
referendu konanému ve Bzenci. Je také 
třeba znovu poděkovat všem, kteří se 
o jeho vyvolání a konání zasloužili. Tato 
anabáze trvající více než deset měsí-
ců s sebou nesla mnoho dobrovolných 
schůzek, aktivit, samofinancování, ale 
také nadšení, pozitivní energie a pod-
pory ze strany veřejnosti. Děkujeme, 
máme radost a jdeme dál.
V referendu dali lidé tohoto města jas-
ně najevo, jaký názor sdílejí v otáz-
ce budoucnosti zámku a jeho celého 
areálu. K referendu přišlo více jak 
2100 obyvatel, PRO zachování zámku 
v majetku města se vyslovilo 65,7 %, 
tj. 1416 obyvatel, PROTI bylo 31,1 %, 
tj. 677 obyvatel.
Osobně se domnívám, že k referendu 
vůbec dojít nemuselo, kdyby byla v této 
otázce větší snaha vedení města o disku-
si s veřejností. Nakonec jsem však rád, 
že se referendum konalo, jelikož by se 
v budoucnu mohlo stále spe-
kulovat, jak by to bylo, kdyby 
…, co by atd. Takto je jasně 
řečeno, co lidé chtějí a s tím 
by měli všichni zodpovědní 
pracovat.
Bohužel, otázka zámku až 
nečekaně vrazila mezi ně-
které lidi klín, který naros-
tl více, než mnozí očekávali, 
a z některých přátel a kamarádů 
se stali lidé, kteří spolu přestali 
mluvit, pohltila je zášť a nenávist. 
Zbytečně. Tuto poreferendovou 
atmosféru považuji za velkou prohru 
všech! Je přeci normální, a ně-
kdy dokonce potřebné, mít 
názor a diskutovat o něm, je 
normální soupeřit a férově 
se utkat. Zkušení a zralí lidé 
by koneckonců měli dokázat 
přijmout konečný výsledek se ctí. 
Je rozdíl být soupeř, anebo nepřítel!
Cílem skupiny lidí, kteří prosazova-
li, aby zámek zůstal v majetku města, 
bude nyní připravit a realizovat další 

kroky tak, aby naplnila očekávání lidí, 
kteří hlasovali pro zachování zámku 
v majetku města, zároveň ale přesvědčit 
také lidi, kteří hlasovali pro jeho prodej. 
Proto bylo hned požádáno o mimo-
řádné zastupitelstvo, které se konalo 
3.11.2021. Byly představeny prvotní 
konkrétní návrhy. Pro ty, kdo zasedání 
přímo nesledovali nebo tuto možnost 
neměli, zde vybírám některé předložené 
návrhy, a to: Vytvoření pětičlenného 
Výboru pro zámek. Revidovat veške-
rou dokumentaci a stavební povolení 
pro okamžité zahájení prací k zajištění 
padajících kleneb a stropů. Revidovat 
fyzický stav dešťových vod zatékajících 
do základů budov (město platí ročně 
cca 480 tis. Kč společnosti VaK, mělo 
se asi dávno řešit) a současně do střech 
– připravit projekty urgentní nápra-
vy. Prověřit možné dotace na urgentní 
projekty a opravy. Areál zámku znovu 
zaevidovat jako historickou budovu do 
brownfieldů (donedávna bylo, nějak se 

opomnělo aktualizovat) 
= zvýhodnění u dotačních titulů. Na 
uvedené kroky vyčlenit ihned 5 mil. Kč 
+ alokovat na příští rok dalších 8 mil. 

Kč. Na termínovaný účet u Sberbank 
vložit prostředky ve výši 20 mil. Kč jako 
rezervovaný fond pouze pro zámek.
Předložilo se poměrně dost bodů, které 
by bylo pro zahájení potřeba akceptovat, 
vše bude uvedeno a sdíleno na www.
ProBzenec.cz a Obnova bzeneckého 
zámku (facebook). Malá část návrhů 
byla odsouhlasena, ale zásadní budou 
představeny na dalším zastupitelstvu 
15.12., kde se bude odsouhlasovat rozpo-
čet na rok 2022. Musím vzpomenout, že 
byl přednesen i návrh na zastropování 
financí na investice pro rok 2022 tak, 
aby se zamezilo rychlému utrácení. 
Průměr posledních 10 let je cca 17 mil. 
Kč ročně, ale v tomto roce (2021) činí 
výdaje už 28+3 mil. Kč! Opozice stejné 
opatření proti neúčelnému vynakládání 
financí navrhovala pro rok 2022, což 
koalice obratem zamítla. Pokud víme, 
že občané chtějí na základě referenda 
zámek zachovat, pak je nezbytné jejich 

vůli akceptovat a připravit plán 
realizace včetně finančního 

zajištění. Je přeci záměrem 
investovat do potřebného, 
ale současně odsunout to 
méně palčivé. Je tedy nalé-
havější budovat například 

amfiteátr na Starém hradě 
pro 500 lidí za 650 tis. Kč? Je 

rozumné a nutné tvrdošíjně 
trvat na výstavbě sportovní haly 
za min. 100 mil. Kč, byť třeba 
s 50 % dotací? Je nevyhnutel-
né kupovat nabíjecí stanici pro 

elektrokola za 50 tis. Kč? Musíme 
opravovat budovu městského úřa-

du za 3+6 mil. Kč, když ho třeba 
v rámci vize opravy a využití 
přestěhujeme na zámek? Je 
moudré ukazovat a vzka-
zovat touto cestou lidem, že 
peníze se prostě utratí, jen 

aby se dokázalo, že se měl zá-
mek prodat? Více se dozvíme na 

zastupitelstvu 15.12.2021, sledujte!

Že výsledek referenda přijalo vedení 

města s obrovskou nelibostí, bylo jasné 
již před zasedáním samotným, což se 
bohužel potvrdilo i během vlastního 
jednání. Návrhem na odstoupení pana 
starosty a celé Rady z vede-
ní města v lednu 2022 do 
řad ,běžných“ zastupitelů 
se situace zřejmě ještě více 
zkomplikuje, jelikož počet 
koaličních a opozičních 
zastupitelů zůstane ne-
změněn. Proto asi budeme 
i nadále sledovat ,výživná“ 
zastupitelstva končící opět 
hlasováním 9:6, v lepším 
případě 8:1:6. V tuto chvíli 
to vypadá tak, že nynější ve-
dení města nezmění názor, 
ale pouze strategii. Cílem 
bude pravděpodobně pře-
svědčit 65,7 % hlasujících 
pro zachování zámku, že 
se spletli, a možná, že byli 
dokonce podvedeni. Jestliže 
nyní radní prohlásí, že refe-
rendum bylo pouze o tom, 
že zámek se neprodá, ne 
však o tom, že se musí také 
opravovat, nebo pokud již 
nyní odstupující vedení pro-
hlásí, že nové referendum se 
může konat už za dva roky 

(což zákon sice umožňuje, ale proč to 
dělat znovu?), pak taková prohlášení 
odpůrců proběhlého referenda nesvědčí 
příliš o ochotě zodpovědných zastupi-

telů vyslyšet tu 65,7 % většinu, ale spíše 
onu poraženou 31,1 % menšinu. Takový 
postup by zavedl nedobrý precedens.

Vážení spoluobčané, věřte, 
že záměr skupiny lidí, kteří 
referendum, tedy záchranu 
zámeckého areálu iniciovali, 
je stále stejný. Chceme pra-
covat, zámek opravit a vyu-
žívat. Nebude to hned, bude 
to něco stát, ale s Vaší přízní 
to reálné je. Věřte.
Závěrem mi dovolte popřát, 
aby se podařilo vyrazit klíny 
blbé nálady, aby lidé hledali 
společné cesty a dokázali 
spolu hovořit, mít přátele. 
Čas neúprosně utíká. V ne-
poslední řadě prožijte všich-
ni klidné a pěkné Vánoce, 
do nového roku vykročte 
tou správnou nohou a hodně 
zdraví.

Děkujeme.
Pavel Hartman

PROČ?
Vážení spoluobčané,
řada z Vás se dotazuje, proč odchá-
zí starosta a Rada dříve, než budou 
v příštím roce komunální volby?
Aby nedocházelo k dezinformacím 
tak Vám zde svůj důvod předkládám.
Po 28 letech v komunální politice 
jsem dospěl k závěru, že zdraví je 
přednější než neustále poslouchat 
urážky našich komunálních politiků 
a mladé generace na sociálních sítích. 
Jsem druhým nejdéle sloužícím ko-
munálním politikem ve Bzenci od 
roku 1848. Za odvedenou práci se 
nestydím a jsem přesvědčen, že za 

námi je řada projektů, které město 
od roku 1995 realizovalo.
Posledním zklamáním je výsledek re-
ferenda o bzeneckém zámku. Všichni 
kvalifikovaní odborníci nám dopor-
učovali, abychom nechali investovat 
případného zájemce o zámek a naše 
finanční prostředky využít na další 
rozvoj a zvelebování města. Nechci být 
u něčeho, s čím bytostně nesouhlasím 
již od roku 2002, když se zámek ku-
poval, a nechci občanům vysvětlovat, 
proč nejsou peníze na to či ono.
Opoziční zastupitelé dostávají pří-
ležitost, aby jejich slibované záměry 

naplnili a nebo v opačném případě 
dokázali občanům, že na to neměli.
Nerad odcházím devět měsíců před 
komunálními volbami, ale chci si ješ-
tě relativně ve zdraví užít podzimu 
života.
Místostarostové a členové Rady mají 
shodný názor a tak po novém roce 
dáme prostor k volbě nového vedení 
města.

Pavel Čejka,
starosta města Bzenec
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Anketa, referendum, výsledky
a co bude dál?
Vážení a milí spoluobčané,
v říjnu společně s volbami do Poslanec-
ké sněmovny Parlamentu ČR proběh-
lo místní referendum o tom, jak dále 
nakládat s bzeneckým zámkem, resp. 
celým zámeckým areálem. Je celkem 
smutné, že se za 20 let nikdo z vedení 
radnice nezeptal na váš názor, tak to 
musela udělat iniciativa Obnova bze-
neckého zámku, podporovatelé a dob-
rovolníci.
Nejprve jsme se na váš názor zeptali 
anketou, jejíž výsledky byly naprosto 
jasné – vyjádřili jste se, že chcete zá-
mecký areál ponechat ve vlastnictví 
města Bzenec. Na toto však vedení města 
nebralo ohledy. Je však potřeba dodat, 
že výsledky ankety nejsou nijak právně 
závazné.
A protože jsme nechtěli opět před Vá-
noci hledat strategického partnera (čti 
rozprodat zámecký areál), muselo přijít 
až krajní řešení – referendum, jehož 
výsledky jsou oproti anketě závazné 
a vedení města se jimi musí řídit.

I přes poměrně vyhrocenou kampaň, 
kterou vedla radnice s jedním vinař-
stvím, jehož v podstatě pasovalo do 
role nového majitele, společnost pola-
rizovala, chcete-li rozdělila, a mnozí 
z vás z toho byli otrávení a znechuce-
ní … I přes tuto skutečnost byla volební 
účast historicky jedna z nejvyšších, a to 
62,3 % všech Bzenčanů, kteří se mohli 
referenda zúčastnit.
Možnost ANO zvolilo 65 % a možnost 
NE 31 %.
Za Váši účast v referendu vám patří 
velké DÍKY!

Z výsledků lze ještě vyčíst váš velký 
zájem nejen o tento komplex, ale bylo 
to zároveň vyjádření vašeho názoru 
na současné vedení města, kterému 
jste vystavili „červenou kartu“, jelikož 
chtěli objekt rozprodat a lišácky jej scho-
vávali např. za hledání strategického 
partnera…

Ještě před nedávnem jsem se však se-
tkával s tím, že si někteří „postěžovali“ 
a pozastavovali se nad otázkou, která 
byla v referendu použita, že je složitá, 
není na ní jednoznačná odpověď, že je 
nepřehledná atd. Nejenže tyto intriky 
šířili mezi lidmi, ale někteří je sdělovali 
i do médií. A je o to zarážející, že takové 
„námitky“ na složitost vzešly především 
od vedení města, jejich příznivců, ale 
i pedagogů, kteří učí naše děti! A právě 
pro tyto občany byla předmětná otázka 
nepřehledná a složitá…ano byla! Jed-
noduše proto, protože neposkytovala 
žádnou možnost spekulací či machinací 
pro případná stížnosti a neposkytovala 
případné zadní vrátka k prodeji. Nejen 
z tohoto důvodu byla vyjmenována přes-
ná parcelní čísla dle Katastru nemovi-
tostí, aby právě k žádným pochybnostem 
nemohlo dojít, či toto riziko alespoň 
minimalizovat.

Nebo si snad myslíte, že je špatně, aby 
současný areál, tj. budovy, pozemky, 
prostranství, park, atd zůstaly i v bu-
doucnu v celku, jak je tomu v součas-
nosti a nebylo je možné nějak rozdělit, 
rozkouskovat, rozprodat?
Myslíte si, že je špatně, aby zámecký 
park či skleník nebyly součástí kom-
plexu zámeckého areálu?
Vždyť když kupujete, prodáváte či 
pronajímáte nějakou nemovitost, tak 
ji také přesně definujete parcelním čís-
lem a dalšími náležitostmi…nenapíšete 
jen pozemek vedle.

Chcete, aby areál bzeneckého zámku – 
hlavní budova zámku, přilehlé budovy, 
park, prostranství, nádvoří, veškeré 
pozemky tohoto areálu a pod nimi se 
nacházející sklepy…
…z ů s t a l y ve vlastnictví města Bze-
nec?

Jednoduchá otázka s jednoduchou od-
povědí…

A co bude dál?
Rozhodli jste, že zámek, resp. celý zá-
mecký areál zůstane v majetku města. 
Výsledek referenda je trvale závazný 
pro současné, ale i pro všechny další 
vedení města. Je však také potřeba říct, 
že zákon umožňuje o téže věci znovu 
hlasovat v referendu, nejdříve však za 
2 roky, tzn. na podzim 2023.

Za vaši účast při volbách a sdělení ná-
zoru, ať byl jakýkoliv, bych vám chtěl 
jménem Obnovy bzeneckého zámku 
moc poděkovat. Vážíme si vaší pod-
pory, která je zároveň pro nás velmi 
zavazující…
Ne! Nebojíme se zodpovědnosti, jak 
někteří směle prohlašují, právě naopak!
Již nyní se podnikly kroky k tomu, aby 
se zámek začal opravovat. O dalším 
postupu vás budeme informovat.

Čeká nás dlouhá cesta, která ale nemusí 
být tak dlouhá, protože…

…protože nás čekají komunální volby na 
podzim 2022. Váš vzkaz v referendu jas-
ně říká, že chcete zámek opravit a začít 
využívat, proto je potřeba, abyste ve vol-
bách dali dostatečně silný mandát těm, 
kteří chtějí, aby se zámecký areál začal 
konečně po 20 letech opravovat, a ne ho 
jen nechat chátrat či „strategicky“ roz-
prodat. V případě opětovného zvolení 
současných odpůrců oprav zámku do 
vedení města by mohlo znamenat, že se 
v roce 2023 může uskutečnit nové refe-
rendum, zámek definitivně rozprodat!
Mysleme na to…

Za Obnovu bzeneckého 
zámku předseda petičního 

výboru Petr Kalnický

Z usnesení z 57. schůze 
Rady města Bzence 
konané dne 30.08.2021

Z usnesení z 59. schůze 
Rady města Bzence 
konané dne 11.10.2021

Z usnesení z 60. schůze 
Rady města Bzence 
konané dne 01.11.2021

Z usnesení z 58. schůze 
Rady města Bzence 
konané dne 20.09.2021

Rada města:
SCHVALUJE:
-  navýšení limitů pojistného plnění 

katastrofických rizik u firmy Euro-
valley, s. r. o. (Příkop 6, Brno), a to:

-  vichřice a krupobití, navýšení limitu 
pojistného plnění z 90 mil. na 150 mil. 
Kč, navýšení ročního pojistného 
o 34.342 Kč

-  atmosférické srážky, navýšení limi-
tu pojistného plnění z 500.000 Kč na 
5.000.000 Kč, navýšení ročního po-
jistného o 19.125 Kč

-  uzavření Darovací smlouvy mezi fir-
mou PIKA, a. s. (Nový svět 1574, Bze-
nec), jako dárcem, a městem Bzenec, 
jako obdarovaným, na finanční dar 
městu ve výši 15.000 Kč na Bzenecké 
krojované vinobraní

-  nabídku na projektovou dokumentaci 
na akci „Bzenec – Rekonstrukce MK ul. 
Mlýnská“ od firmy Projekce DS, s. r. o.
(Na Výhoně 3223, Hodonín) za cenu 
237.039 Kč včetně DPH

Rada města:
SCHVALUJE:
-  Rozpočtové opatření města Bzenec 

č. 8/2021.
-  Aktualizaci ceny ve smlouvách o pach-

ty a pronájmy pozemků na minimální 
cenu 300 Kč/rok (stanoveno u proná-
jmu a pachtů s nízkou výměrou).

-  Podmínky pro zájemce na odkoupení 
RD č. p. . 589 v ul. Veselská:

-  odeslání nabídky na podatelnu města 
Bzenec

-  obálka označena v levém rohu nahoře 
„NEOTVÍRAT“

-  otevírání provede zastupitelstvo města
-  nabídka ceny
-  forma financování
-  využití nemovitosti
-  úplné uvedení iniciálů a kontaktů
-  Podání žádosti v dotačním programu 

Podpora obcí v roce 2022.
-  Odměnu pro spol. JD-dotace, s. r. o. 

jako zpracovatele podání dotace do 
programu Podpora obcí v roce 2022, 
a to ve výši cca 30 tis. Kč.

-  Pořízení autobusového přístřešku Au-
reo od firmy mmcité, a. s. (Bílovice 519) 
za cenu ve výši 186.617 Kč vč. DPH. Ta 
bude umístěna na ul. Těmická.

-  Uzavření smlouv y se spol. LI-
KOL, spol. s r. o. (1. máje 1590, Dubňa-
ny) na provádění prací při akci „Bzenec 
– drcení suti a betonu“ za cenu ve výši 
115 Kč/tuna.

Rada města:
SCHVALUJE:
-  Vyhlášení veřejné sbírky na opravu 

Rada města:
SCHVALUJE:
-  Uzavření Smlouvy o dílo č. S22-034-

0098 na akci „Bzenec – oprava příjez-
dové komunikace ke kapli sv. Floriána“ 
mezi městem Bzenec a firmou SWIE-
TELSKY stavební, s. r. o. (Jahodová 60, 
Brno; IČO: 48035599) za celkovou cenu 
1.791.399,68 Kč včetně DPH.

-  Uzavření Dodatku č. 1 Smlouvy o dílo 
Dětská hřiště Bzenec ze dne 28. 07. 
2021 mezi městem Bzenec a firmou 
TEWIKO systems, s. r. o. (Kateřinská 
791, Stráž nad Nisou; IČO: 25472887) 
na stavební práce a dodávku herních 
prvků dětského hřiště ve 4 lokalitách

–  ul. Vracovská, ul. Na Falaříkách, 
ul. Bzinská a ul. Pod Kněží horou. 
Dětské hřiště ul. Vracovská za cenu 
283.362,64 Kč včetně DPH; dětské 

hřiště ul. Na Falaříkách za cenu 
349.030,13 Kč včetně DPH; dětské hři-
ště ul. Bzinská za cenu 283.983,37 Kč 
včetně DPH a dětské hřiště ul. Pod 
Kněží horou za cenu 210.973,18 Kč 
včetně DPH.

zámeckého areálu.
-  Vyhlášení v souladu s ustanovením § 

102 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích (obecní zřízení), ve zně-
ní pozdějších předpisů a v souladu 
s ustanovením § 166 odst. 2 zákona 
č. 561/2004 Sb., o předškolním, zá-
kladním, středním, vyšším odborném 
a jiném vzdělávání (školský zákon), 
ve znění 2 pozdějších předpisů, kon-
kursní řízení na vedoucí pracovní mís-
to ředitele/ředitelky Základní školy 
a mateřské školy Bzenec, příspěvkové 
organizace s předpokládaným nástu-
pem 01.02.2022. V souvislosti s výše 
uvedeným rada města schvaluje zve-
řejnění oznámení (inzerát) o vyhlášení 
předmětného konkursního řízení na 
úřední desce města Bzence (pevné 
i elektronické) a na webových strán-
kách města.

-  Realizaci akcí oprava střechy budovy 
holobytů v Kasárnách, oprava střechy 
garáže SMB p. o. a oprava střechy na 
radnici č. p. . 73 na náměstí Svobody 
ve Bzenci.

-  Zakoupení programu GISELLA na 
zpracování a vyhotovení „pasportu 
hřbitova města“ od spol. ENVIPART-
NER, s. r. o. (Vídeňská 55, Brno) za 
cenu 82.500 Kč bez DPH. Současně 
bude zakoupena licence pro každo-
roční aktualizaci a veřejný přístup pro 
občany za cenu 500 Kč/měsíc.

-  Zapojení se do projektu JMK pod ná-
zvem „Detailní monitoring polycyk-
lických aromatických uhlovodíků“ na 
měření kvality ovzduší v našem městě. 
V souvislosti s tím dojde k umístění 
měřicí techniky v lokalitě ul. Olšovská 
(křižovatka u bývalé Desty).

Výpisy ze zápisu z 16. 
zasedání Zastupitelstva 
města Bzence konaného 
dne 15.09.2021
Zastupitelstvo města:
SCHVALUJE:
- Rozpočtové opatření: č. 6/2021 (schvá-
lené Radou města).
- Rozpočtové opatření: č. 7/2021 – na-
výšení příjmové části.

→
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-  Rozpočtové opatření: č. 7/2021 – vý-
dajovou část - vyjma výdajů, o kterých 
se hlasovalo samostatně.

-  Rozpočtové opatření: č. 7/2021 – výdaje 
o kterých se hlasovalo samostatně: 
Projekt rekonstrukce ul. Mlýnská, 
knihovní systém, opravy a doplnění 
prvků dětských hřišť, navýšení částky 
- připojištění majetku města.

-  Poskytnutí peněžitého daru ve výši 500 
000 Kč pro obec Mikulčice a uzavření 
darovací smlouvy. Jedná se o finanční 
pomoc pro obec, která byla zasažena 
tornádem.

-  Poskytnutí peněžitého daru ve výši 
500 000 Kč na investiční akce pro obec 
Lužice a uzavření darovací smlouvy. 
Jedná se o finanční pomoc pro obec, 
která byla zasažena tornádem.

-  Odměny členek SPOZ za III. Q roku 
2021 – celkem cca 6 tis. Kč.

-  Uzavření a znění smlouvy na pořízení 
konferenčního a hlasovacího zařízení 
od firmy MINISTR SYSTEMS, s. r. o. 
(Pod hrází 91, Pardubice). Celková 
kupní cena je 259.243 Kč vč. DPH.

NESCHVALUJE:
-  V rámci rozpočtového opatření: 

Výpisy ze zápisu z 17. 
zasedání Zastupitelstva 
města Bzence konaného 
dne 03.11.2021

Zastupitelstvo města:
BERE NA VĚDOMÍ:
- Informace starosty P. Čejky o:
-  záležitostech místního referenda – 

výsledek m. referenda
- poděkování obce Lužice za finanční dar
-  informaci o chystané rezignaci Rady 

města – v měsíci lednu
-  Vzdání se mandátu zastupitele – 2. 

místostarosty města Ing. M. Novo-
městského.

-  Složení slibu nového zastupitele: p. Mi-
lana Jurase st. (trvale bytem: ul. Bzin-
ská č. p. .287, Bzenec).

-  Otevření obálek na prodej RD č. p. . 
589 s pozemky – viz „Protokol z otví-
rání obálek“.

ZVOLILO:
- Do funkce člena Rady města:
-  Ing. Josefa Bártka, (trvale bytem: ul. 

Mlýnská 1187, Bzenec).
-  Předsedu a členy Výboru pro obnovu 

zámku:
předsedu Ing. arch. E. Ebringera, (trv. 
bytem: ul. Vinařů 1470, Bzenec)
člena Ing. Janu Wolfgruberovou, (trv. 
bytem: Foerstrova 1045/45, Nová Ulice, 
77900 Olomouc)
člena p. Miroslava Goliáše, (trv. bytem: 
náměstí Svobody 307, Bzenec)
člena p. Libora Kuchaře, (trv. bytem: 
Horní náměstí 36, Bzenec)
člena p. Ing. Romana Ostrézí, (trv. by-
tem: ul. J. Wolkra 963, Bzenec)

SCHVALUJE:
-  Realizaci investiční akce – výstavba 

zdi na hřbitově (z jižní strany od ži-
dovského hřbitova) za celkovou cenu 
3,5 mil. Kč včetně DPH.

-  Realizaci investiční akce – zbudování 
autobusové zastávky Sokolská za cenu 
200 tis. Kč včetně DPH.

-  Příspěvek města na provoz IDS v Jiho-
moravském kraji ve výši 25 Kč/občan 
města.

č. 7/2021 – návrh Mgr. P. Jakši na re-
vokaci záměru - pořídit stánky tržnice 
centrální plochy náměstí.

Dlužíte? Využijte „Milostivé léto“!

Pozdravení z Charity

Dlužíte státu, kraji, městu, obci nebo 
jimi založeným firmám či příspěvkovým 
organizacím? Těmi jsou například ČEZ, 
zdravotní pojišťovna VZP, dopravní 
podniky nebo bytová družstva… Pokud 
nejste v insolvenci a tento dluh vymáhá 
exekutor, máte šanci se dluhu zbavit. 
V letošním roce byla schválena novela 
zákona č. 286/2021 Sb. V úzké spolupráci 
s poslancem Markem Výborným a dal-
šími senátory se podařilo prosadit do 
novely zákona princip tzv. Milostivého 
léta. To zjednodušeně znamená, že po-
kud dlužník v termínu od 28.10.2021 do 
28.1.2022 zaplatí zbývající jistinu dluhu 
a náklady na exekutora ve výši 750 Kč 
bez DPH (908 Kč s DPH), celého dluhu 
se zbaví. Dluhů se takto mohou zbavit 
stovky tisíc lidí, kteří se mnohdy dostali 
do nezvladatelné situace díky tomu, že 

se v minulosti z vymáhání dluhů stal 
velký byznys.
Například dluh za nájemné městské-
ho bytu ve výši 3 000 Kč narostl až na 
dnešních 250 000 Kč, protože k samo-
statnému dluhu narůstají náklady na 
správu dluhu (náklady na 
exekutora, úroky a další). 
Cílem novely, kterou jsem 
prosazovala, je dát šan-
ci lidem v dluhové pasti 
se vypořádat za lepších 
podmínek se svými dluhy.
Šanci je možno využít 
pouze do 28.1.2022. V pří-
padě nejasností či kompli-
kací se doporučuji obrátit 
na mobilního dluhového 
poradce „Člověka v tísni“, 
který nově sídlí i v Hodo-

níně a kontakt pro oblast dluhů je Jan 
Skoumal, jan.skoumal@clovekvtisni.
cz, 777 367 880.

Ing. Bc. Anna Hubáčková
senátorka za Hodonínsko

Vážení a milí spoluobčané, uživatelé 
našich služeb, příznivci charitního díla!
Pro Charitu se letošní rok od toho 
loňského příliš nelišil. Celá společnost 
i nadále čelí riziku nákazy SARS CoV 2; 
virem, s nímž v celosvětovém měřítku 
žijeme už téměř dva roky a na který jsme 
si skoro všichni za tu dobu nějakým 
způsobem zvykli. My lidé jsme různí; 
někteří z nás se snaží celý problém ba-
gatelizovat a státem vyhlášená opatření 
ignorovat, jiní v souvislosti s rizikem 
nákazy propadají stresu, panice a be-
znaději; nutno podotknout, že mnohdy 
oprávněně, neboť daň, měřená počtem 
zmařených lidských životů řadí Českou 
republiku ve světě bohužel na přední 
příčky. Charitě Kyjov se tato nákaza 
také nevyhýbá; ani v letošním roce mi 
nezbývá nic jiného, než konstatovat, že 
jsme se nedočkali jediného měsíce, kdy 
by nikdo z pracovníků Charity nebyl 
nakažen. Ale nejedná se jen o zaměst-
nance; nákaza se objevuje i v rodinách 
našich klientů a řada z nich jí bohužel 

podlehla. I když si někdy připadáme 
bezmocní, snažíme se dělat vše pro to, 
abychom ochránili nejenom sebe a své 
blízké, ale i všechny ty, se kterými se 
dostáváme denně do kontaktu. Téměř 
všichni pracovníci Charity Kyjov jsou 
naočkovaní vakcínou proti Covid-19, 
nařízená vládní opatření byla a stále 
jsou ze strany personálu respektována 
a striktně dodržována, nasmlouvané 
služby vůči všem klientům Charity se 
nám stále daří - zaplať Pán Bůh – plnit 
bez omezení.
„Dobrovolníci nejsou placeni – ne pro-
to, že jsou bezcenní, ale proto, že jsou 
k nezaplacení…“ Chci upřímně poděko-
vat všem dobrovolníkům, kteří se v řádu 
dnů či týdnů průběžně stávali nedílnou 
součástí týmu pečovatelské služby a bez 
jejichž nezištné pomoci, úsilí a času 
bychom to v první polovině tohoto roku 
skutečně nezvládli. Uznání a upřímné 
poděkování za obětavost a pracovní 
nasazení chci při této příležitosti vyslovit 
rovněž vedení Charity Kyjov, všem svým 

spolupracovníkům, vedoucím středisek 
i jim podřízeným pracovníkům, neboť 
jsou to právě oni, kteří za těmi „nejpo-
třebnějšími“ dennodenně dojíždějí do 
jejich domovů.
Přeji všem, aby letošní vánoční svátky 
byly přes všechny tyto problémy a těž-
kosti časem štěstí, radosti a naděje. 
Pokusme se čas adventního očekává-
ní strávit skutečnou vnitřní obnovou 
a vzájemnou podporou. O Vánocích ať 
nás pak všechny prozáří jemné a tiché 
betlémské světlo – světlo pokoje, od-
puštění, smíření a naděje; světlo, pro-
bouzející touhu po dobru a po lásce; 
jediné světlo, které nás všechny dokáže 
naplnit pokojem a radostí. Ať tento pokoj 
a radost dokážeme přinášet do domovů 
těm nejpotřebnějším i svým blízkým 
nejenom o Vánocích, ale i v novém roce.
Pevné zdraví a vše dobré do nového 
roku!

Bc Jitka Rybová, DiS. 
PR, Charita Kyjov

Drmolice po dlouhé kovidové pauze
zpívaly v Syrovíně a ve Bzenci.
650 let obce Syrovín, to je nějaké výročí! 
Přijaly jsme pozvání vystupovat na této 
akci o první neděli v září s cimbálovou 
muzikou Friška. Hurá, konečně vystu-
pujeme. Měly jsme po dlouhé kovidové 
pauze obavy, zda nám naše hlasivky 
budou dobře fungovat, a tak jsme celé 
prázdniny trénovaly. No a když v Syro-
víně, tak určitě vystoupení o víně, vždyť 
je to v názvu obce.
Počasí přálo, to bylo důležité, protože 
se vystoupení konalo v přírodním am-
fiteátru. Zvuková zkouška s cimbálkou 
a čekáme diváky. Trousili se pomalu, 
únava po velkých sobotních oslavách 
byla značná, ale za chvíli bylo plno a ná-
lada byla celé odpoledne výborná.
Těšíme se na další pozvání ze Syrovína.
No a na Bzeneckém krojovaném vino-

braní jste nás jako tradičně také viděli 
vystupovat.

Jen litujeme, že každoroční vánoční 
koncert letos nebude.
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Africké bubnování v mš 3
Velké poděkování 
a radost v dětských
očích

Do sokolíčka
pro radost

Do naší MŠ jsme 
poz va l i  v zác-
nou návštěvu, 
pa na  Z deň k a 

Vilímka. Vzácný 
a úžasný člověk, lek-

tor, hudebník, badatel 
a doktorand na Univerzitě 

Palackého v Olomouci. Jeho pracovní 
škála je velmi pestrá a bohatá. Jako lektor 
se věnuje výuce hry na hudební decho-

vý nástroj didgeridoo a jako muzikant 
hraje sólově na kytaru, didgeridoo, basu, 
djembe, hraje v kapelách Docuku, Na-
rajama nebo Moja. Podporuje setkávání 
rodičů dětí se zdravotním postižením 
– např. Akropolis v Uherském Hradišti 
nebo Středisko rané péče v Olomouci. 
Nám představil hudebně-dramatické 
pásmo „S pohádkou kolem světa“. Děti 
měly možnost poznat hudbu úplně ji-
nak, vyzkoušely si bubnování do rytmu 

společně s písněmi 
z neznámých zemí. 
Všechny děti se s ra-
dostí zapojily a s panem 
Vilímkem si dopoledne vesele 
užily.

Radka Holková, 
Ivona Tomaštíková 

MŠ III Pastelka

Touto cestou chceme poděkovat všem, kdo se 
podíleli na realizaci herních prvků v zahradě 
MŠ III Pastelka. Děti měly obrovskou radost 
a všechny nové herních prvky hned musely vy-
zkoušet. Zahrada dostala úplně nový nádech 
a děti si ji budou moci užívat i další roky ke své 
spokojenosti. Mají dostatek jak volného pohybu, 
tak i možnost vybrat si houpačku, prolézačku, 
lanovou věž nebo tolik oblíbený kolotoč. Nad 
pískoviště byla instalována sluneční clona, která 
děti chrání v době letních dnů. Máme velikou 
radost a moc děkujeme.

Radka Holková, 
Ivona Tomaštíková 

MŠ III Pastelka

Poprvé v tomto školním roce jsme se vypravili auto-
busem na výlet. Vybrali jsme si Sokolíček v Kyjově. 
Dětem se líbila už samotná jízda v autobuse, protože 
některé busem ještě nejely. V Sokolíčku to byl pro ně 
ráj. Vyzkoušely všechny překážky, zdolávaly přelézání, 
proplétání a moc se jim líbilo v bazénku s míčky. Čas 
utíkal velmi rychle a my jsme se museli rozloučit. Určitě 
se zase do Sokolíčku někdy podíváme.

Radka Holková, Ivona Tomaštíková
MŠ III Pastelka

V lese na jehličí
Krásný barevný podzim, poslední teplé slu-
níčkové paprsky nás zavedly do lesa. Lesní 
pěšinkou jsme šli tiše, abychom neprobudili 
všechny ptáčky a zvířátka, pozorovali jsme 
jaké stromy les ukrývá. Už víme, že jsou 
stromy jehličnaté a listnaté, některé mají 
šišky dlouhé a jiné kulaté. I hříbečky jsme 
našli, ale pozor, ne všechny jsou jedlé, ta-
ková mochomůrka je sice krásně červená, 
ale patří mezi jedovaté houby. A jak zpívá 
pan Uhlíř ve své písničce „Mravenčí uko-
lébavka“, opravdu spinká a sní mravenec 
lesní v hromádce u kapradí. Nespinká sám, 
s maminkou je tam, tykadlama ho hladí. 
My jsme měli také nožičky uběhané a po 
obědě ve školce se nám krásně usínalo. 
Následující den si ve školce děti vyprávěly 
pohádku „Jak Křemílek s Vochomůrkou 
vařili šípkový čaj“ a z přírodnin si vyro-
bily pařezovou chaloupku. Nechyběl ani 
šípkový čaj plný vitamínů.

Radka Holková, Ivona 
Tomaštíková MŠ III Pastelka
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Divadlo šikulka
Jablíčkobraní
v MŠ 1

Slunečné a krásné 
září – malým 
výletům se daří

Hvězdičkový podzim

MŠ I navštívilo v měsíci říjnu i divadlo 
Šikulka, které nám zahrálo pohádky: 
Usmrkánek a chytrá myška, Šmudlinka 
a její kamarádi a Kulíšek a bolavé bříško. 
Pohádky se dětem moc líbily a odnesly 
si příjemné zážitky.

Kolektiv MŠ I

Naši mateřskou školu obklopuje za-
hrada, která svou rozlehlostí umožňuje 
velkou škálu využití. V letošním roce 
jsme se rozhodli, že uskutečníme jab-
líčkobraní. Počasí nám přálo, na ohništi 
si děti s rodiči opékali špekáčky. Pro 
děti bylo připraveno několik stanovišť 
s úkoly a za splnění různých disciplín 
následovala sladká odměna a diplom. 
Jako tečka na závěr proběhla ochut-
návka jablečných pokrmů, které si pro 
nás připravily maminky dětí a také děti 
z jednotlivých tříd připravily pohoštění 
z jablíček. Jako přínos pro nás všechny 
vidíme propojení rodiny s činností ma-
teřské školy.

Kolektiv MŠ I

V měsíci září jsme s dětmi v kuřátkové třídě 
využili krásného slunečného počasí a pravi-
delně jsme každou středu vyráželi na výlet po 
dětských hřištích a bzeneckých památkách. 
Společnými silami jsme zvládli vyšlapat ko-
pec na bzeneckou kapličku sv. Šebestiána 
a Floriána, odkud je krásný výhled na celé 
město a přilehlé okolní vesnice. Vyšli jsme 
se podívat do zámeckého parku a zamávat 
čápům v hnízdě na komíně. Zašli jsme si 
pohrát na dětské hřiště za Coop prodejnou 
v Olšovci a na dětské hřiště za Penny. Na všech 
hřištích se dětem moc líbilo, byly nadšené 
z jiných průlezek, než jaké máme na školní 
zahradě. Na hřištích je vidět, že jsou krásná 
a udržovaná.

Kuřátková třída

Po prázdninách září tu je,
školkáček se raduje,
že zas kamarády uvidí
a ve třídě si něco vyrobí.

Když počasí dovolí,
na zahradě pak dovádí.
A vítr, když hezky zavane,
rozhází barevné listí na zem spadané.

Někdy do školky i divadlo přijede,
být potichu, to hvězdička dovede.
Pak se učí o plodech podzimu
a pomalu se připravuje na zimu.

Třída Hvězdiček
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Svatý martin 
v jablíčkové třídě
Svatý Martin přijel k nám,
toho pána dobře znám.
Jede na svém bílém koni,
vločka vločku někdy honí.
Někdy ale v blátě jede,
s počasím on málo svede.
My se ale nemračíme,
rohlíčky dnes posvačíme.

Děti ve třídě Jablíček si na den sv. Martina 
upekly svatomartinské rohlíčky a vyrobily si 
závěs se sv. Martinem na bílém koni. Den si 
moc užily a po čerstvě napečených rohlíčkách 
se jen zaprášilo.

Třída Jablíček

Krojované 
vinobraní
A už je tady dlouze očekávaný den pro 
děti, které šly slavnostním průvodem - 
Bzencem - v kroji.
Odpoledne jsme si všichni moc užili 
a odnesli si spoustu nezapomenutelných 
zážitků.

Barevný podzim v jablíčkách

Září v Jablíčkách

Během měsíce října jsme si všichni v Jab-
líčkové třídě užili mnoho různých aktivit 
spojených s nástupem podzimu - výtvar-
né činnosti s draky, dýněmi, plody z naší 
zahrádky, barevnými listy, poznávání 
barev kolem sebe, poznávání různých 
plodů (kaštany, žaludy). Děti oslavily 
i svátek s dýněmi, pekly z lineckého těs-
ta cukroví a zdobily jej. Proběhlo také 
Řepování: pohádka O Řepě – všichni ji 
dobře známe, a tak jsme si ji s dětmi za-
hráli jako divadlo pro menší kamarády. 
Vyrobily a nabarvily řepu z papíru a také 
si pochutnaly na pomazánce z červené 
řepy, kterou jim p. kuchařky připravily. 
Na školkové zahradě trávíme hodně 
času, hrajeme si s barevným listím, sklá-
dáme z nich obrázky, ale hlavně máme 
nainstalovány nové průlezky pro děti, ze 
kterých mají děti velkou radost. Už nyní 
se těšíme, co nám přinesou další dny.

Třída Jablíček

Po prázdninách se všechny děti s radostí vzájemně 
přivítaly. Během září děti získaly nové poznatky 
o měnící se přírodě, počasí, dozrávajícím ovoci a jiné 
zajímavosti. Mezi činnostmi byla spousta seznamova-
cích her, tvoření, tematické básničky a písničky. Počasí 
nám přálo a děti si také užily pobytu na zahradě. 
Vyšlápli jsme si ke kapli svatého Floriána a Šebestiána. 
Loučili jsme se s odcházejícím létem a s otevřenou 
náručí jsme vítali první podzimní dny.

Třída Jablíček

12 13



Začátek školkového roku v ovečkách Putování po Česku…..  
BZENEC, naše město

Zdravé 
svačinky 
z našich 
zahrádek

Září všechno rozzáří, jenom naše OVEČKY měly 
plno slziček. Vždyť si to zkuste! Strčí mě do školky 
a máma se bojí víc než já. Kdo se v tom má vyznat? 
Jak to zvládnu sám?
Nejisté tvářičky se během měsíce měnily ve zvídavé. 
Objevování všech hraček, seznamování s novými 
dětmi, celou školkou…, kde se vaří, pere. Představte 
si, že jsou tu ještě další třídy plné dětí.
Nejlepší jsou hry na zahradě! Na průlezkách se na 
mámu a tátu snadněji zapomene.
Páni, takové „putování za hrozínkama“, kde je plno 
kvítek, šnečků, myších děr, mušliček a krásný výhled 
na les a celé okolí, z nás udělalo objevitele. Slyšíte? 
Smějeme se a dovádíme! Po takové vycházce je lžička 
na polévku těžká a klíží se nám očka.
Mámo, táto, už mně tolik nepomáhejte, vždyť já 
už to umím sám. Zaslouží to pochvalu! Víte, co to 
bylo za fušku! Ten, kdo byl z domu připraven, nebyl 
tolik překvapen…

Zrovna, když se naše tvářičky začínaly smát, přepadl 
nás kašel s rýmou a já ležím pod peřinou.
Radši šel bych do školky, jsou tam prima kluci, 
holky a moje učitelky.

Třída Oveček

Tématem letošního dlouhodobého projektu ve školní 
družině je „Putování po Česku“. A kde jinde začít, než 
ve Bzenci. Při prezentaci jsme se dozvěděli spoustu 
zajímavostí, které jsme využili ve vědomostním kvízu 
o Bzenci. Ten nás čekal při putování za pokladem, což 
nebylo nic jiného, než zlaté čokoládové penízky. V rámci 
projektu jsme se také naučili písničku „Pod
Starým hradem ve Bzenci“ a ve výtvarných činnostech 
jsme kreslili hrozny. První společná akce se nám vydařila 
nejen díky počasí, ale hlavně super zábavě.

Mgr. Ludmila Sotolářová

V našich zahrádkách na pod-
zim dozrála spousta ovoce 
a zeleniny, které jsme se roz-
hodli využít k přípravě zdravé 
a také krásné svačinky. Co 
všechno se nám podařilo, 
je vidět na našich fotkách. 
Dětská fantazie je zkrátka 
nekonečná. Zkuste to také - 
dobrou chuť.

Mš 1 se zapojila do projektu cvičení, které 
motivovanými cviky rozvíjí pohybovou 
stránku dětí
Cvičení probíhá pod dohledem sportov-
ních trenérů a fyzioterapeutů. Jedná se 
o rozcvičení jednotlivých partií, cviky 
motivované zvířátky, počasím v jógo-
vém provedení. Cvičení je doprovázeno 
příběhy např.: O Berušce, O Kaštánkovi, 
děti si zahrají pohybové hry, cvičí s ná-
činím a na nářadí. Děti se celou dobu 
soustředí, aktivně se zapojují, loučení 
a těšení se na další cvičení probíhá v ra-
dostné atmosféře.

Kolektiv MŠ
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Lesní školka Petrklíč zahájila 
čtyřdenní provoz

Přednáška Mgr. Jiřího Haldy

Kroužky Bzeneckého 
klubíku v novém roce

Přírodovědný klokan 2021

Milí příznivci a přátelé lesní školky Pe-
trklíč ve Bzenci,
s radostí jsme zaznamenali velký zájem 
rodičů o to, aby se lesní školka stala 
předškolním zařízením jejich dětí, a od 
listopadu jsme v reakci na to otevřeli 
školku i ve čtvrtek, provoz je tedy nově 
čtyřdenní!
Kroužky v lese letos nesou názvy Malý 
táborník a Badatelský klub a jsou hra-
zeny z projektu MAP Kyjov Učíme se 
pro život, můžeme je tedy zájemcům 
nabídnout zdarma. Kroužky jsou 
téměř obsazeny a velmi nás to 
těší, vnímáme totiž potřebu dětí 
obklopovat se přírodou, umět 
se v ní pohybovat, hrát si v jejím 
prostředí, a snažíme se tuto po-
třebu podpořit a naplnit.
Pro zimní sezónu jsme se jed-
nohlasně shodli, že investujeme 
do zaplachtování naší pergoly, 
kterou využíváme denně ke stra-
vování a k výtvarným aktivitám. 
Za deštivého a větrného počasí se 
stravujeme a převlékáme v ma-
ringotce, což je se zvyšujícím se 
počtem dětí značně nepohodlné. 
Plachta nám v těchto případech 
bude velkou podporou, protože 
pod pergolou je prostor mno-
hem větší. Vysokou částku jsme 
se rozhodli částečně pokrýt do-

tací od města Bzenec na rozvoj zázemí 
a tímto vyjadřujeme městu Bzenec dík 
za podporu.
Mateřské centrum pod širým nebem, 
které probíhá tradičně každé úterý od 
9,30 do 11,30, se těší bohatému zájmu 
rodičů s dětmi od 1 roku i navzdory 
chladnému počasí, budeme rádi, když 
se připojíte i vy se svými dětmi. Pro 
nadcházející období chystáme svatomar-
tinský průvod lesem, společné pletení 
adventních věnců 23. 11. 2021 v mateř-
ském centu a vánoční mateřské cent-

rum 21.12.2021. Také se schyluje k tisku 
již tradičního nástěnného kalendáře, 
na němž jsme letos pracovali s mnoha 
dětmi a který, jak doufáme, půjde do 
prodeje již o adventu. Jeho zakoupením 
podpoříte naši činnost a ještě jej jistě 
využijete při plánování chodu vašich 
domácností.
Srdečně vás zveme k nám do lesní škol-
ky, pojďte spolu s námi trávit více času 
v přírodě!

Za tým Petrklíče Barbora Blažíčková

Ve středu 3. listopadu proběhla v bze-
necké základní škole další z cyklu úspěš-
ných přednášek pro veřejnost na téma 
Děti – rodina – škola. Naším hostem 
byl tentokrát lektor, rodinný terapeut 
a speciální pedagog Mgr. Jiří Halda. Ve 
své přednášce se věnoval hlavně pro-
blematice výchovy dětí předškolního 
a raného školního věku. Ve své praxi se 
často setkává s dětmi, které trpí některou 
z poruch učení či chování. Zdůrazňuje, 

že k tomu, aby se problém mohl řešit, 
je třeba si uvědomit, že nejde jen o pro-
blém dítěte, ale celé rodiny. Je známo, 
že různé druhy poruch vycházejí právě 
z chybných rodinných vzorců. Proto je 
nutné se orientovat na rodinu jakožto 
organismus, kde by mělo být všem dobře, 
kde by se děti měly cítit bezpečně a kde 
si všichni mají být jisti svým místem…
Z naší školní praxe víme, jak moc je role 
rodiny důležitá, a také víme, jak na děti 

působí to, když doma pohoda schází. 
Není v naší kompetenci do těchto vztahů 
zasahovat ani je hodnotit, i když tuší-
me, že právě zde je příčina zhoršeného 
prospěchu či poruch chování. A právě 
proto zveme do školy minimálně jednou 
či dvakrát do roka někoho z odborní-
ků, kteří jsou ochotni podělit se s námi 
o zkušenosti ze své praxe.

PhDr. Ilona Tranžíková

Od ledna budou začínat nové běhy 
našich kroužků

Pondělí - 15.00 keramický
Pondělí - 16.00 kreativní
Čtvrtek - 16.00 aerobic
Čtvrtek - 17.00 míčové hry

Přihlášky a další informace na
e-mailu bzeneckyklubik@seznam.cz, 
tel.: 733 126 261
Irena Koukalová Uličná

Běhá celá rodina
Snažíme se trošku to tady rozpohybovat 

a teď jsme začali doslova: Každou neděli 
v 18.00 hodin se scházíme na náměstí, 
zapínáme čelovky a běháme krátkou 
a jednoduchou trať kolem Staráku, tedy 
až na těch 227 schodů. Někteří spíš jen 
chodí, místo běhu, ale tak je to v po-
řádku, každý podle svých možností. 
Každopádně do půl hodiny je hotovo.
Přidá se k nám i vaše rodina?

Bzenecký klubík - šéftrenér 
Vojta Koukal

Ve spolupráci s Přírodovědeckou fakul-
tou Univerzity Palackého v Olomouci 
proběhl v naší škole ve dnech 13. a 14. 
října 2021 další ročník soutěže Příro-
dovědný klokan.
Přírodovědný klokan je soutěž určená 
pro žáky 8. a 9. tříd a je zaměřena na 
vědomosti z oblasti přírodních věd - 
nejvíce z přírodopisu a zeměpisu, 
pak i matematiky, fyziky a chemie. 
Na vyřešení 24 otázek mají žáci 
40 minut a mohou získat až 120 
bodů. V testu jsou otázky za 
3, 4 nebo 5 bodů při správné 
odpovědi, kterou žáci vybírají 
z pěti nabídnutých možností. Za 
špatnou odpověď se bod strhává. 
Pro oba ročníky je stejný test, 

takže jsou žáci devátých ročníků mírně 
zvýhodněni.

Mezi nejlepší žáky 
naší školy patří:

Tobiáš Formánek
(8.A - 84 bodů)

Amálie Janušková 
(9.A - 73 bodů)

Ondřej Sabolčák  
(9.B - 69 bodů)

Šimon Varjan
(8.A - 68 bodů)

Tereza Uhlíková
(9.A - 60 bodů)

 Blahopřejeme!
Mgr. Jana Presová
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Bzenecký zámek žije i o Vánocích 
18.12. ve 14.00 hodin

Bzenčan v Polsku!

SPT Bzenčan v Jankovicích

ROK 2021 V MARIJÁNKU

Pokud o tom dokážete snít, dokážete 
to i udělat. Toto řekl kdysi Walt Disney 
a nezbývá než s jeho tvrzením souhla-
sit. Vysnil si tančící myš a po dlouhých 
peripetiích a obcházení bankovních 
domů ji skutečně přivedl k životu na 
filmovém plátně.
Ve Bzenci asi nemáme ambice vytvořit 
globální fenomén, jen se chceme po-
kusit zhmotnit některé ze snů. Třeba 
ty o zářícím zámku.
Vysnili jsme si vánoční setkání všech 
generací Bzenčanů, všech organizací, 
spolků, souborů, a pokud nám ministr 
zdravotnictví dovolí, letos se takové 
na našem zámku uskuteční.
18. prosince ve dvě hodiny se otevřou 
brány zámeckého nádvoří, abychom 
si společně užili poslední, zlatou, ad-
ventní sobotu.
V bývalé lisovně bude k vidění výstava 
betlémů a výstava vánočních tradic. 
Bzenecký klubík, Sdružení dobrovol-

ných hasičů, Sdružení rodičů a přátel 
školy, Sokol Bzenec, Misijní klubko 
(další jsou v jednání) si připraví dílnič-
ky pro děti, malý jarmark s rukoděl-
nými výrobky, cukrovím i dalšími 
dobrotami.
Když už jsme u toho jídla, nesmíme 
zapomenout na Kněžihorský pivovar, 
který překvapivě navaří místo piva 
polévku. Bzenecké rodinné vinařství 
už chystá várnice na horké nápoje, 
samozřejmě svařák, ale také medo-
vinu a punč. Jarmarku se zúčastní 
také další výrobci a tvůrci z našeho 
krásného města.
Bzenecké Drmolice a Marijánek po-
těší srdce všech milovníků folklóru 
a soubor Bzenčan se možná představí 
v neobvyklé roli, necháme se překvapit.
Vánoční galerii budou vévodit stro-
mečky, které na tuto akci zajistí město 
Bzenec, nazdobené dětmi z výše uve-
dených spolků, a také školní družiny. 

Moc se těšíme na jejich báječné nápady, 
návštěvníci si jistě spoustu inspirace 
přenesou i do svých domovů.
Milovníci zimy si přijdou na své na 
výstavě fotografií Filipa Radosty, ano, 
i v zimě se toulá ulicemi, vinohrady 
a lesem a fotí.
Zatímco se budou rodiče bavit u stán-
ků s rozličnými pochutinami, mohou 
si děti projít vánoční stezkou plnou 
záludných úkolů a hádanek, která se 
chystá do parku.
Jsme nadšeni, že je ve Bzenci tolik 
šikovných a aktivních lidí, kteří se 
s chutí zapojili do přípravy a realizace.
Pojďte si spolu s námi a vašimi blíz-
kými užít předvánoční odpoledne 
a možná vytvořit novou tradici. Tě-
šíme se na vás.

Irena Koukalová Uličná
za organizátory - Bzenecký 

klubík, ProBzenec a Obnova 
bzeneckého zámku

Tento rok to bylo Polsko! Po návštěvě 
Ománu, Mexika a Německa jsme se 
letos my, SPT Bzenčan, vydali zatančit, 
zahrát a zareprezentovat naše město do 
sousedního státu Polska do Poznańě, 
kde se konal folklorní festival. Zájezd 
trval pět dní a pro nás byl připravený 
nabitý program. Kromě prvního dne, 
který byl spíše poznávací, jsme měli 
každý den vystoupení. Všechna naše 
vystoupení byla na rozdílném místě, 
takže jsme mohli poznávat další města 
a zatancovat novým divákům.
Naše první vystoupení jsme měli v neda-
lekém Gnieznu, kde jsme vystoupili na 

velkém pódiu s tanci Šiml, šotyš a Veselí 
a se zpěvy dívek a s verbuňkem chlapů. 
Na začátku jsme se zúčastnili i průvodu, 
který byl dokonce ještě kratší než ten 
náš ve Bzenci.
Další den jsme se představili ve skanzenu 
ve městě Dziekanowic, kde jsme odtanči-
li Boršické, chlapi skvěle zvládli verbuňk 
a na závěr jsme si skočili Skočné. Toto 
místo se nám všem asi nejvíce vrylo 
do paměti, protože jsme měli možnost 
zapojit diváky a další tanečníky festivalu 
do tance.
Poslední den našeho pobytu jsme se 
chystali ještě na dvě vystoupení. První 

vystoupení bylo v Szreniawe, kde nás 
čekalo největší pódium a také největší 
tréma, protože zde jsme měli nejnároč-
nější program. Představili jsme se s tanci 
Boršice, Veselí, Danaje a kluci ještě navíc 
s verbuňkem. Na druhém vystoupení 
v Lusowu už jsme si odtančili již zmí-
něné tance ještě jednou a rozloučili se 
jak největší profíci s celým folklorním 
festivalem.
Byl konec a my si mohli po cestě domů 
zavzpomínat na zážitky a na přátel-
ství, která jsme během pobytu navázali 
s ostatními tanečníky z Polska, Burun-
die, Srbska a Lotyšska.

Kdybyste náhodou někdy v okolí Uher-
ského Hradiště zabloudili a objevili se 
v obci Jankovice, už budete vědět, že 
jde o obec, kde byla roku 1899 zřízena 
hasičská zbrojnice, roku 2009 vodovod 
a dne 4. 9. 2021 tam vystupoval SPT 
Bzenčan. Sice jsme obcí trošičku blou-
dili, ale nakonec jsme se přeci jen dostali 
na parkoviště. Výšlap do strmého kopce 

nám ubral nemálo sil, a proto jedny 
z našich prvních kroků mířily kromě 
šatny také k občerstvení. To nejtěžší nás 
ale teprve čekalo.
Po domluvě s muzikou a kratším če-
kání jsme konečně přišli na řadu. Při 
jednom ze tří pásem došlo i na menší 
improvizaci, a to v podobě pásma pouze 
o dvou párech. Nicméně všechny tance 

se povedly a divákům se naše vystoupení 
velmi líbilo, nebo jsme alespoň nabyli 
tohoto dojmu. Nemilou odměnou však 
byly jedny roztržené kalhoty.
Někteří z nás se vydali domů ještě za 
světla, silnější kousky však odjížděli 
až po půlnoci. Zkrátka a jednoduše se 
nám tamější atmosféra velmi líbila a za 
rok se do Jankovic snad zase vrátíme.

Milí čtenáři,
pohodlně se usaďte a přečtěte si v pár 
řádcích, co je nového ve folklorním sou-
boru Marijánek ze Bzence.
Jakmile nám v červnu zasvítila na se-
maforu zelená, hurá všichni na kulturní 
dům, kde pravidelně zkoušíme. Společně 
jsme s našimi vedoucími oprášili pís-
ničky, zopakovali taneční kroky a 24.7. 
jsme vyrazili na vystoupení do Těmic, 
kde slavili 650 let od první písemné 
zmínky obce. Co vám budeme povídat, 
trochu nervózní jsme byli všichni. Pauza 
udělala své, ale i přesto jsme vystoupení 
zvládli na jedničku s hvězdičkou a utí-
kali k vodě užívat prázdnin.
Koncem srpna jsme opět najeli do 
starých kolejí a začali s pravidelnými 
zkouškami, abychom se mohli blýsk-

nout na domácích prknech 
s novým pásmem v září na 
Bzeneckém krojovaném vi-
nobraní. Během vinobraní 
jsme toho stihli opravdu po-
žehnaně. V pátek jsme divá-
kům představili naše nové 
pásmo na nádvoří zámku 
v pořadu „Páteční trocha fol-
kloru“. V sobotu dopoledne jsme vystou-
pili na náměstí v programu „S dětmi za 
folklorem“, po obědě zazpívali v průvodu 
a přivítali hraběnku. Musíme říct, že to 
byl pro nás opravdu náročný víkend, 
ale i tak jsme si ho pořádně užili a už 
se těšíme na další ročník.
Po vinobraní jsme si dali krátkou pauzu, 
v říjnu uspořádali nábor a přijali nové 
členy. V současné době má naše Ma-

rijánkovská parta 28 dětí a 2 vedoucí. 
Společně se učíme tance a písničky z růz-
ných regionů, povídáme si o tradicích, 
hrajeme hry a blbneme.

Na závěr přejeme všem čtenářům krásné 
prožití Vánoc, klidné a pohodové svátky 
plné lásky, radosti, spokojenosti a šťastné 
vykročení do nového roku!

Děti a vedoucí z DFS MARIJÁNEK
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Začátek školního 
roku s vůní cukroví

Nový školní rok na Střední škole 
gastronomie, hotelnictví a lesnictví 
Bzenec, pracoviště PřívozS příchodem nového školního roku 

opuštěné cukrářské dílny konečně napl-
no ožily. Opět nabízí všem milovníkům 
sladkostí široký sortiment výborných 
zákusků a dezertů k nejrůznějším příle-
žitostem, ať už se jedná o tradiční hody, 
svatby nebo různé oslavy.
První ročníky teprve objevují úžasný 
svět sladkého pečení, ale 

žáci 2. a 3. ročníků, kteří již poodhalili 
tajemství cukrářství, vyrábí moderní 
dorty i čokoládové bonbony. Kurz výro-
by čokoládových bonbonů pod vedením 
Mgr. Miloslavy Uherkové jsme v říjnu 
nabídli všem zájemcům.
Žáci naší školy se svými výrobky i do-
vednostmi budou 

moci pochlubit zejména na Gastrod-
nu, který je připravován na 25.11.2021. 
Jeho neodmyslitelnou součást vždy tvoří 
kouzelná výstava cukrářských výrobků.
Žáci oboru Cukrář dlouhodobě získávají 
své odborné zkušenosti také mimo naši 
školu. Jedná se především o kavárnu 
a cukrárnu Longus v Kyjově, s výrobou 
cukrovinek se seznamují ve firmě Can-
dy plus Rohatec, která žákům zároveň 
nabízí možnost pracovního uplatnění.
Absolventi oboru Cukrář a cukrovin-
kář pracují v cukrárnách, pekárnách, 
hotelích, restauracích a pizzeriích nejen 
v blízkém okolí, ale také v Luhačovicích, 
Brně nebo Praze ve Werichově vile.
Společně se vždy těšíme na každou ná-
vštěvu našich absolventů, kteří se do 
školy rádi vrací a prezentují své dosažené 
úspěchy v tomto krásném řemesle.

Kolektiv učitelů a žáků oboru 
Cukrář a cukrovinkář

Během úvodních týdnů no-
vého školního roku se žáci 
oboru Lesní mechanizátor se-
znamovali s dalšími tematic-
kými celky, které rozšíří jejich 
budoucí zaměření. V rámci 
adaptace a souhrnného opa-
kování činností zaměřených 
na práci s ruční motorovou 
řetězovou pilou bylo zařa-
zeno téma „dřevosochání“. 
Tato činnost je pro žáky 
nová, má zlepšit jejich er-
gonomii a systematičnost práce s moto-
rovou pilou, ale také posílit kolektivní 
práci, prostorové vnímání tvarů, spolu 
s jejich přenesením z obrázku na vý-
robek. Žáci ve skupinkách vyráběli dle 
vlastního návrhu, ze surových kmenů 
dubu a habru, a to pouze za použití ruční 
motorové řetězové pily. Následné bar-

vení, 
spolu s umístěním v areálu od-
loučeného pracoviště Přívoz, bylo plně 
v režii autorů a autorek sošek.
Žáci oboru Ekologie a životní prostředí 
se zúčastnili krajského kola Ekologické 
olympiády pořádané Českým svazem 
ochránců přírody. Podtitulem akce byla 
obnova krajiny.

V areálu školského zařízení pro 
environmentální vzdělávání – Lipka 
v Krásensku proběhla 1. den úvodní 
část v podobě vědomostního testu 
a poznávání přírodnin. Další den 
následovala 2. část, formou exkurze 
do lomu Olšany a následným za-
dáním a zpracováním praktického 
úkolu, týkajícího se rekultivace lomu. 
V závěrečném pátečním dopoledni 
pak žáci obhajovali svůj navržený 
projekt, který mělo každé družstvo 
svým způsobem originální. Zejmé-
na tato část byla velkým přínosem 

pro všechna zúčastněné – žáci tak měli 
možnost zúročit znalosti získané ve 
škole a prakticky si vyzkoušet, co by 
mohlo být částí jejich povolání a poslání 
ekologa v budoucnu, a nahlédnout, co 
všechno je spojeno s pořádáním soutěže 
takového rozsahu.
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Bzenecká kopaná
Vážení příznivci bzenecké kopané,
Dovolte mi několik informací o bze-
necké kopané. Nejdříve hodnocení 
jednotlivých mužstev:

MUŽI DIVIZE
Na sezonu se A tým připravoval třikrát 
týdně na domácích travnatých hřištích 
v počtu sedmnácti hráčů a dva gólmani. 
V přípravě jsme absolvovali tří zápasy, 
z toho jedno pohárové utkání. V tabulce 
divize skupiny E jsme se umístili na 
9. místě. Z toho jsme 4× zvítězili, 3× 
remizovali a 6× prohráli při skóre 21:24 
a ziskem 15 bodů. Největším zklamáním 
je, že jsme v sedmi domácích zápasech 
ani jednou nevyhráli a pouze dvakrát 
remizovali. Tímto bych se chtěl omluvit 
všem našim věrným fanouškům za naše 
nepřesvědčivé podzimní domácí propa-
dáky. Ba naopak se nám lépe dařilo na 
hřištích soupeřů, kde jsme v 6 zápasech 
4× vyhráli, 1× remizovali a jen 1× odjeli 
poraženi.
Naším nejlepším střelcem a druhým 
v celé soutěži je Petr Kasala s 9 góly.
O další góly se podělili:
3× – Radim Čech
2× –  Adam Ševčík, Dominik Pelikán, 

Robert Janás, David Šmahaj
1× – Michal Janík

Hráčský kádr
Gólmani 
Zeman Dalibor, Mezihorák Jan
Obrana 
Linek Jakub, Mlýnek Lukáš, 
Zůbek Tomáš, Šmahaj David, 
Daníček Tomáš,
Janás Robert, Jamný Jakub
Záloha  
Čech Radim, Pelikán Dominik, 
Janík Michal, Šebesta David, 
Houdek Tomáš, Komínek Radek,
Útok  
Kasala Petr, Ševčík Adam

Před sezonou přišli noví hráči: 
Mezihorák Jan (FK Vracov), Janík 
Michal (FK Hroznová Lhota), Šebesta 

David (FK Veselí nad Moravou), 
Daníček Tomáš (FK Hodonín) 
Jamný Jakub, Janás Robert, Houdek 
Tomáš (všichni 1. FC Slovácko).

Realizační tým

Trenéři  
Jiří Dekař, Stanislav Vajčner.
Vedoucí mužstva a trenér gólmanů  
Roman Pelíšek.
Masér  
Pavel Smrčka.

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body

1 Přerov 13 9 2 2 39:15 29

2 KOZLOVICE. 13 8 3 2 32:20 27

3 Hranice 13 8 2 3 35:17 26

4 Valašské Meziříčí 13 7 2 4 24:22 23

5 Vsetín 13 7 2 4 20:19 23

6 Všechovice 13 6 3 4 32:28 21

7 Nové Sady 13 5 3 5 27:19 18

8 Šumperk 13 5 1 7 15:24 16

9 Bzenec 13 4 3 6 21:24 15

10 Slavičín 13 4 3 6 20:29 15

11 HFK Olomouc 13 4 2 7 16:26 14

12 Skaštice 13 4 2 7 17:30 14

13 Strání 13 2 3 8 8:18 9

14 Holešov 13 1 3 9 8:23 6

 
 
 

ŽÁCI A RODIČE SI MOHOU VYBRAT Z NÁSLEDUJÍCH 
OBORŮ VZDĚLÁNÍ: 

• 4leté maturitní obory: 
   Ekologie a životní prostředí, Hotelnictví 
 

• 2leté nástavbové obory: 
   Mechanizace zemědělství a lesního hospodářství, 

Podnikání 
 

• 3leté obory vzdělání: 
   Cukrář, Kuchař-číšník, Lesní mechanizátor, Rybář, 

Zahradník  
 

• 3leté obory vzdělání pro žáky se speciálními vzdělávacími 
potřebami: 
   Potravinářská výroba, Zahradnické práce 
 

• 1leté zkrácené obory vzdělání: 
   Cukrář, Hotelnictví, Kuchař-číšník, Lesní mechanizátor, 

Rybář, Výrobce potravin - Cukrovinkář nebo Konzervář, 
Zahradník 

 
Nově nabízíme obor 1letého zkráceného studia    

"Výrobce potravin" 
se zaměřením Cukrovinkář nebo Konzervář                  

ve spolupráci s významnými firmami regionu. 

MUŽI DIVIZE

Dorost – I. třída 
JMKFS skup. C
Mužstvo dorostu se v podzimní sezóně 
umístilo na 4. místě. Určitě mělo na 
lepší umístění a mohlo hrát o druhé, 
možná postupové místo. Zcela suverénní 
Lednice ztratila až v posledním kole 
dva body za remízu v Dambořicích, 
jinak aspirant na postup do krajského 
přeboru č. 1. Dalším favoritem, který 
se netajil postupovými ambicemi, byly 
Ratíškovice. Už tradičně dobře posklá-
dané mužstvo ze širokého okolí má Starý 
Poddvorov, který se u nás prezentoval 
kvalitním výkonem v posledním kole.
Proč bychom chtěli postoupit o třídu 
výše? Důvod je prostý, naskočí mlad-
ší dorost, což je, pokud budeme chtít 
hrát kvalitní fotbal a pokusit se vycho-
vávat hráče i pro okolí, nezbytností. 
Samozřejmě to bude chtít i spolupráci 
s okolními mužstvy. Je to běh na dlou-
hou trať, ale pokud chceme něčeho ve 
fotbale dosáhnout, je nutné pro růst 
hráčů zajistit co nejkvalitnější soutěže 
ve všech kategoriích.
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Vybudovat krajské středisko mládeže 
je cíl, který by nám mohl pomoci pře-
konat nepříjemnosti a úbytek hráčů 
za poslední dva roky poznamenané 
Covidem. Snaha o spojení s Vracovem 
by se měla přetavit v silný celek, který 
bude fungovat v rámci kraje především 
v krajských soutěžích. To už zabíháme 
do podrobností, ale je nutné to neustále 
živit a cosi proto udělat. Zpět k fotbalu.
V tabulce je jen 13 účastníků, před sou-
těží to vzdaly Velké Pavlovice. Z těch 
podařených zápasů můžeme vzpo-
menout domácí zápas s Krumvířem, 
který prohrál 12:0, vítězství ve Velké 
1:2, vítězství doma nad Poddvorovem, 
naopak totální propadáky byla prohra 
doma s Dambořicemi, prohra doma 
s Ratíškovicemi 3:6. Naše neúspěchy 
jsme si svou nedisciplinovaností zavinili 
sami, je zbytečné to komentovat.
Mužstvo trénovalo 3× za týden, účast 
špatná, i po doplnění kádru jsme měli 
neustále nějaké problémy. Nikdy jsme 
neodehráli se stejnou sestavou dva zá-
pasy po sobě. Mužstvo má velké rezervy, 
a pokud se na odstraňování chyb neza-
čne vážně pracovat, je to marné plakat 
nad rozlitým mlékem.
Hráčský kádr opustil Filípek Milan, 
Ondříšek Robin, Řihák Jaroslav.
Přišli: Mezihorák Jan, Šedivý Lukáš, 
Sekanina Petr, Marhefka Samuel, 
Němeček Šimon, Hynčica Tomáš, 
Obdržálek Petr, Hromek Tomáš.
Kádr je 19 členný: Jurtík Michal, 
Horák Vít, Chamrád Matyáš, Pištěk 
David, Zapletal Jakub, Skřivánek 
David, Čevelík Ondra, Kořán Da-
niel, Vajdík Michal, Sekanina Petr, 
Marhefka Samuel, Němeček Šimon, 
Hynčica Tomáš, Obdržálek Petr, 
Mezihorák Jan, Stoček Jiří, Talanda 
Petr, Šedivý Lukáš, Hromek Tomáš
Nejlepší střelec: 
Čevelík Ondra 10×, Stoček Jiří 
7×, Skřivánek David 5×.
Nejlepší hráči
Jurtík Michal, Skřivánek David

Realizační tým: 
trenér - Foltýn Josef,
Asistent, vedoucí mužstva 
- Pištěk David st., 
vedoucí mužstva - Růžička Dušan

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body

1 TJ Moravan Lednice 12 11 1 0 56:18 34

2 FK Baník Ratíškovice 12 8 3 1 68:18 27

3 TJ Starý Poddvorov 12 7 2 3 34:23 23

4 TJ Slovan Bzenec 12 6 2 4 38:23 20

5 Hovorany/Čejkovice 12 5 3 4 33:25 18

6 TJ Sokol Hroznová 
Lhota 12 6 0 6 31:30 18

7 TJ Sokol Dambořice 12 5 2 5 31:28 17

8 Velká nad Veličkou 12 5 1 6 28:44 16

9 FKM Podluží 12 5 0 7 33:40 15

10 FC Vracov 12 3 4 5 30:27 13

11 SK Krumvíř 12 3 2 7 27:44 11

12 TJ Slavoj Rohatec 12 3 1 8 24:54 10

13 FC Lipov 12 0 1 11 15:74 1

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body

1 TJ Moravan Lednice 12 12 0 0 46:6 36

2 RAFK 12 11 0 1 140:9 33

3 TJ Sokol Dambořice 12 8 1 3 56:28 25

4 FC Hustopeče 12 7 1 4 29:38 22

5 Bzenec/Vracov 12 6 2 4 43:37 20

6 SK Slatina 12 6 2 4 35:30 20

7 FC Kyjov 1919 12 5 1 6 42:38 16

8 Velké Pavlovice/
Rakvice 12 4 3 5 26:31 15

9 SK Krumvíř 12 4 1 7 25:44 13

10 SK Šlapanice 12 3 2 7 13:41 11

11 FKM Podluží 12 2 1 9 7:30 7

12 FC Pálava Mikulov 12 1 1 10 6:63 4

13 Dubňany/Mutěnice 12 1 1 10 13:86 4

Rk. Družstvo Záp. + 0 - Skóre Body

1 FC Hustopeče 12 10 1 1 50:16 31

2 TJ Moravan Lednice 12 8 3 1 62:15 27

3 Dubňany/Mutěnice 12 8 1 3 31:19 25

4 RAFK 12 6 5 1 37:8 23

5 FC Kyjov 1919 12 5 3 4 55:27 18

6 TJ Sokol Dambořice 12 6 0 6 32:35 18

7 Velké Pavlovice/
Rakvice 12 5 1 6 18:28 16

8 SK Šlapanice 12 5 1 6 36:48 16

9 SK Slatina 12 4 3 5 32:28 15

10 Bzenec/Vracov 12 4 2 6 37:52 14

11 FC Pálava Mikulov 12 3 0 9 29:40 9

12 SK Krumvíř 12 2 2 8 31:46 8

13 FKM Podluží 12 1 0 11 12:100 3

Dorost Starší žáci

Mladší žáci

Starší a mladší žáci 
1.třída JMKFS skup.C
Starší a mladší žáci 1.třída JMKFS 
skup.C
Již druhou sezonu mužstva starších 
i mladších žáků TJ Slovan Bzenec působí 
ve sdruženém týmu s FC Vracov. Spojení 
se sousedním Vracovem bylo z důvodu 
zmenšujícího se počtu fotbalistů, kdy se 
stávajícími kluky bychom zcela jistě ne-
byli schopni hrát důstojně krajskou sou-
těž a bylo cílem vybudovat silnější tým. 
Po dvou letech pak musím konstatovat, 
že spojení mělo smysl a v současné době 
máme silné týmy jak ve starších žácích, 
tak i v mladších žácích. Oba týmy pak 
kvůli opatření kvůli Covid-19 nedohráli 
předchozí sezonu a s napětím se čekalo, 
zda letošní sezona vůbec bude povolena.
Obě mužstva se pak na nadcházející 
sezonu 2021/2022 začala připravovat 
od začátku měsíce srpna, a to střídavě 
na stadionu ve Bzenci a na stadionu ve 
Vracově. Ještě v měsíci srpnu obě muž-
stva odjela na tradiční letní soustředění 
do rekreačního střediska Vápenky, kde 

jsme strávili týden dvoufázovými tré-
ninky. Soustředění jsme pak obohatili 
přípravným utkáním v Hroznové Lhotě, 
tradičním výšlapem na Javořinu a milým 
překvapením bylo dokončení krytého 
plaveckého bazénu s teplou slanou vodou 
v areálu střediska, což bylo super pro 
regeneraci po náročných trénincích.
Podzimní část mistrovských zápasů 
sezony 2021/2022 jsme začali prvním 
mistrovským zápasem s Lednicí již 
22.8.2021 a skončili jsme teprve 7.11.2021 
zápasem ve Šlapanicích.
Systém soutěže je takový, že starší 
i mladší žáci hrají vždy se stejnými sou-
peři a svá utkání hrají bezprostředně po 
sobě, přičemž zpravidla jako první své 
utkání odehrají starší žáci a po nich pak 
hrají své utkání mladší žáci. O postupu-
jícím či sestupujícím mužstvu u starších 
i mladších žáků pak rozhoduje umístění 
pouze straších žáků, umístění mladších 
žáků není podstatné a rozhodující.
V týmu starších žáků se do tréninků 
i utkání pravidelně zapojují z bzenec-
kých odchovanců pouze 3 hráči ročníku 
2007 a 1 hráč ročníku 2008, zbylých 10 

hráčů jsou pak kluci z Vracova, tedy star-
ší žáci mají k dispozici ze dvou ročníků 
jenom14 hráčů, což je na dvě města dost 
málo. Ale i přesto patříme k těch lepším 
ve skupině, kdy po podzimní části jsme 
skončili na hezkém průběžném 5. místě, 
kdy si myslím, že na jaro máme na dosah 
i třetí místo. Trenérem starších žáků jsou 
Bc. Ondřej Okénka a Jiří Šafář.
V týmu mladších žáků se zapojilo cel-
kem 15 hráčů ročníku 2009 a 2010, kdy 
8 hráčů je ze Bzence a 7 hráčů je z Vra-
cova. Mladší žáci po podzimní části 
jsou zatím na průběžném 10. místě. 
Trenéry mladších žáků jsou Olin Bábík 
a Roman Hrabec.
V zimní přípravě se budou obě mužstva 
připravovat jedním tréninkem v tělo-
cvičně ve Vracově a jedním tréninkem 
na umělé trávě ve Strážnici. V plánu jsou 
pak přípravná utkání na umělé trávě, kdy 
jsou již naplánována utkání se Starým 
Městem, Hlukem a sdruženým týmem 
Veselí nad Moravou/Strážnice.

Starší přípravka okresní 
soutěže OFS Hodonín

Po letních prázdninách nám začala nová 
sezóna v soutěžním ročníku 2021/2022 
ve spolupráci s FC Vracov. Díky spojení 
máme asi 17 hráčů, ale i tak to nestačilo 
na sestavení dvou týmů do OFS. Máme 
v týmu i teprve začínající hráče, kteří 
ale na tom nejsou tak kvalitně dobře, 
abychom je zapojili do mistrovských 
utkání. I proto byla přihlášena pou-
ze jedna soutěž. Tréninky probíhaly 
dvakrát týdně v pondělí a ve čtvrtek, 
střídavě jeden týden ve Vracově a dru-
hý týden ve Bzenci. Také nám začala 
soutěžní mistrovská utkání, která se 
odehrávala převážně o víkendu a vý-
jimečně přes týden, místo tréninku. 
V polovině sezóny nás bohužel oslabila 
nemoc u některých hráčů a možná i pro-
to jsme ze dvanácti zápasů vyhráli pouze 
tři. Musím ale všechny kluky pochválit 
za výkony, snahu a bojovnost.
Hráči ročníku 2011- Samuel Frelich, 
Michal Dobešek, Lukáš Podhorský, 
Ondřej Běhula, Matěj Lucký, Tomáš 
Pechal, Martin Hanák, Viktorie Lopra-
isová ročník 2012- Lukáš Tomek, Josef 
Churý, Matthias Schneider, Marek Pres, 

24 25



Jaroslav Lunga, Kryštof Šafář, Matyáš 
Šafář, Daniel Anaňjev, Michal Drozdy.
Treněři – Jaroslav Lunga, Pavel Merkl

Mladší přípravka okresní 
soutěže OFS Hodonín

V této kategorii hrají sdružené týmy 
fotbalových klubů TJ Slovan Bzence a FC 
Vracova, kde navíc nastupují také děti 
z Vlkoše, které ale musely být zaregistro-
vané do FC Vracov a to z toho důvodu, 
že sdružené týmy můžou tvořit pouze 
dva kluby. Tréninky v této kategorii 
probíhaly střídavě v týdenních cyklech 
ve Bzenci a ve Vracově. Stejně tak se 
střídala i jednotlivá domácí utkání týmů 
mladší přípravky. Tréninkové dny byly 
pondělí a čtvrtek. V kategorii mladší 
přípravky byly děti rozděleny do dvou 
týmů. Jeden tým hrál okresní přebor, kde 
nastupovaly převážně ročníky narození 

2013 a 2014, druhý tým pak hrál okresní 
soutěž, kde hrály většinou děti ročníku 
narození 2014 a 2015.
Trenéry v této kategorii jsou Petr Me-
zihorák a Martin Londin, kterým ještě 
pomáhali asistenti Lukáš Londin, Jarka 
Slavíčková a nově i Víťa Homola. Bo-
hužel všichni jsou to trenéři z Vracova 
a Vlkoše, takže bychom v našich řadách 
rádi uvítali i nějaké trenéry ze Bzence. 
Od 22.11.2021 zahájí mladší přípravka 
halovou část sezóny. Tréninky budou 
v pondělí od 16:30 hod. ve sportovní hale 
ve Vracově a ve středu pak střídavě ve 
Bzenci a ve Vracově. Ve Bzenci to bude 
od 16:30 hod. a ve Vracově od 17:30 
hod. Dále byl jeden tým přihlášen do 
tradiční Okresní halové ligy přípravek, 
kde by měly jednotlivé turnaje začít už 
v prosinci a postupně probíhat až do 
konce února 2022. Dále se pak budou 

domlouvat různá tréninková utkání, 
případně miniturnaje.

Minipřípravka

Tato kategorie je pro nás velmi důležitá, 
protože jde o začínající fotbalisty a fotba-
listky. Zde zatím nejde vůbec o fotbal, ale 
o seznamování dětí s míčovými hrami. 
Tréninkové jednotky vedou noví trenéři 
Jirka Dolan, Petr Kratochvíl a Ladislav 
Moudrý. Trénink je zaměřený na různé 
dovednostní hry a soutěže, proto to děti 
velmi baví a nás to velmi těší.
Mini přípravka taktéž odehrála i tři zá-
pasy z toho dva vyhrála a jeden prohrála.
Soupiska dětí: Dobeš Sebastián, Dolan 
Dominik, Flora David, Kopečný Voj-
těch, Kratochvíl David, Kunert Josef, 
Kuřina Lubomír, Moudrý Matěj, Říha 
Dominik, Studénka Filip, Trnka Viktor, 
Vrána Vojtěch.

Minipřípravka

VÝBOR TJ SLOVAN 
BZENEC z.s.

Dne 15.5.2021 proběhla na stadionu 
ve Bzenci valná hromada fotbalového 
oddílu TJ Slovan Bzenec. Valné hro-
mady se zúčastnilo několik radních 
a zastupitelů města Bzence. Byli jsme 
velmi překvapeni tak velkému počtu 
zastupitelů, ale na druhou stranu jsme 
byli velmi rádi, že jsme mohli v diskuzi 
probrat a vysvětlit všechny podstatné 
a důležité věci. Byl zvolen nový výkonný 
výbor ve složení Luboš Drozdy, Libor 
Škodík, Dušan Růžička, Ondřej Okén-
ka, Vojtěch Plevák, Tomáš Madaj a Jiří 
Dolan. Po valné hromadě na zasedání 
výkonného výboru bylo zvoleno nové 
vedení klubu. Předseda – Luboš Drozdy, 
sekretář – Dušan Růžička, manažer 
mužů – Libor Škodík, člen (zapisovatel) 
– Ondřej Okénka, člen (rozhlas) – Voj-
těch Plevák, člen (komunikace sponzo-
ring) – Tomáš Madaj, člen (komunikace 
sponzoring) – Jiří Dolan. Kontrolní 
komise pracuje ve složení Pavel Daně-
ček – předseda, Josef Sommer – člen 
a František Wimmer – člen. Výkonný 
výbor se schází většinou jednou za měsíc 
nebo aktuálně dle potřeby. Nejdůleži-
tějším bodem nového VV bylo řešení 
situace výměny trenérů u mužů a do-
rostu. U mužů to bylo rozhodnutí VV 
o výměně trenéra, kdy jsme se rozhodli 
vyměnit stávajícího trenéra Richarda 
Hrotka za nového trenéra Jiřího Dekaře, 
který k nám přišel z Veselí nad Mora-
vou. Chtěl bych touto cestou poděkovat 
dlouholetému hráči a poté trenérovi 
Richardu Hrotkovi za odvedenou práci 
pro náš oddíl a popřát mu hodně štěstí 
v dalším fotbalovém angažmá. Spolu 
s trenérem Dekařem přišel i jeho asis-
tent Stanislav Vajčner. U dorostu jsme 
museli řešit taktéž výměnu trenéra, a to 
z důvodu ukončení činnosti pana Pavla 
Andrýska, který ukončil svou činnost 
z osobních a pracovních důvodů. Nebylo 
lehké najít nového trenéra, a dokonce 
hrozilo odhlášení dorostu ze soutěže, 
ale nakonec se podařilo najít trenéra až 

z Hodonína, a tím je dlouholetý fotba-
lový trenér a činovník pan Josef Foltýn. 
Chtěl bych taktéž poděkovat panu And-
rýskovi za dlouholetou činnost v oddíle 
a popřát mnoho úspěchů. VV taktéž řešil 
vyjádření se k výstavbě sportovní haly 
a řešil i možnost dokončení projektové 
dokumentace na hřiště s umělým povr-
chem. Vyjádření k výstavbě sportovní 
haly, které bylo na žádost zastupitelů 
doručeno jak radě, tak i zastupitelům, 
nebylo vyjádřením jen jednotlivců VV, 
ale většiny členů oddílu starších 18 let. 
Nový VV se shodl, že v současné době 
bude žádat zastupitelstvo města Bzence 
o dokončení projektové dokumentace 
na výstavbu hřiště s umělým povrchem, 
která je rozpracována od roku 2019 pro 
případné žádání o dotaci. VV taktéž řešil 
slovní napadení některých fanoušků 
ohledně zákazu vstupu pana staros-
ty města Bzence pana Pavla Čejky na 
zápasy a tímto bych chtěl jako před-
seda oddílu tuto věc uvést na pravou 
míru. Pan starosta Pavel Čejka působil 
v bzeneckém fotbalu téměř 50 let a patří 
k největším osobnostem našeho oddílu. 
Pro fotbalový oddíl udělal neskuteč-
ný kus práce, a proto si ho neskutečně 
vážím a nikdy by mě ani ve snu nena-
padlo zakázat mu vstup na fotbalový 
stadion, který je i jeho zásluhou na vy-
soké úrovni. Takže prosím sděluji, že to 
bylo rozhodnutí pana starosty, který mi 
napsal, že jeho angažovanost pro bze-
necký fotbal po 50 letech skončila. Stalo 
se tak po vyjádření našeho oddílu, co 
si v současné době myslíme o výstavbě 
sportovní haly. Musím se v této věci 
zastat i Rady města, která s přípravou 
projektové dokumentace a ostatních 
věcí s tím spojených strávila hodně času 
a úsilí, a taktéž to stálo město nemalé 
finanční prostředky. Nicméně v době 
cca 7 let nazpět, když jsme chodili prosit 
o prostory ke trénování na radnici, bylo 
na hřišti při trénincích skoro 100 dětí 
a nebylo možné tyto děti dostat do jedné 
tělocvičny na ZŠ. Musíme jít s dobou, 
která nás dohnala až sem, a nyní víme, 
že na hřišti není 100 dětí, ale je jich 

méně než polovina. Z tohoto důvodu 
jsme pouze chtěli městu ušetřit 100 mil 
korun vyjádřením, že v tuto chvíli není 
hala až tak důležitá, a preferujeme vý-
stavbu hřiště s umělým povrchem, kde 
se dá trénovat celoročně a při dnešních 
klimatických podmínkách a době covidu 
i v zimě.
Závěrem bych chtěl ještě zmínit, ko-
lik práce a úsilí nás stojí organizování 
zápasů hlavně u mužů. K mistrovské-
mu zápasu je potřeba kolem 20 lidí (10 
pořadatelů, obsluha rozhlasu, obsluha 
udírny, obsluha bufetu 2 lidi, poklad-
ní 2 lidi, obsluha kamery). Zmiňuji to 
z toho důvodu, že organizujeme každých 
14 dní kulturní akci, jako jedni z mála ve 
Bzenci, a nemáme k tomu dostatek lidí. 
Proto si dávám otázku, jestli to neděláme 
pouze pro sebe a vás lidi to nezajímá?? 
Nenajde se někdo, kdo by třeba vystřídal 
pana Pleváka, který má mimochodem 
72 let a každý víkend, který se hraje 
ve Bzenci, obstarává celý chod těchto 
utkání? Přebíhá od rozhlasu k udírně, 
stará se rozhodčí, atd. Prosím zamyslete 
se aspoň vy, bývalí fotbalisti, kteří si 
chodíte zahrát fotbal jen pro svoji radost 
a nemyslíte na ostatní? Mimochodem 
učíme hrát fotbal a obstaráváme spor-
tovní aktivity i pro vaše děti, tak prosím 
pomozte! Taktéž nás trápí i nedostatek 
trenérů, proto prosím i vás, rodiče dětí, 
pomozte nám.
V případě dotazů a pomoci volejte na 
tel. číslo 731 226 644 nebo pište na mail: 
jednatel@fotbalbzenec.cz.
Velké poděkování patří městu Bzenec za 
podporu bzeneckého fotbalu a sponzo-
rům, kterými jsou : SMR Plus, s. r. o., RI 
okna, a. s., Hardman, spol, s. r. o., Hos-
podářské potřeby Válek, Sytys.cz, s. r. o., 
Saint – Gobain Pam cz, s. r. o., Roth 
Czech, s. r. o., Elcomt system‘s, s. r. o., 
Autojeřáby Dolan, Autogas Desta servis 
Bzenec, Dac Těmice, Fastek spojova-
cí materiál, Avena, s. r. o., Zinasport, 
Fotbalservis.

Za fotbalový klub TJ Slovan Bzenec 
z.s. předseda oddílu Luboš Drozdy.
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NNÁÁBBOORRYY
MLADÝCH FOTBALISTŮ A FOTBALISTEK

PŘÍPRAVKY

MLADŠÍ A STARŠÍ ŽÁCI

Pondělí, středa, pátek

Pondělí, čtvrtek, pátek

V současné době rapidně klesá počet dětí, které nechtějí sportovat
a trpí obezitou. Proto prosíme rodiče přiveďte vaše děti

do fotbalového kroužku a my se o to postaráme. 
Tréninky budou probíhat v tělocvičnách ve Bzenci a Vracově

a při pěkném počasí na umělé trávě ve Strážnici.

Tréninky provádějí licencovaní trenéři ze Bzence a Vracova. 

www.fotbalbzenec.cz

tel: 731 226 644

mail: jednatel@fotbalbzenec.cz

Ohlédnutí za kulturou
I v letošním roce byl kulturní život v na-
šem městě chudší, než jak tomu bývá 
běžně. Během prázdnin se uskutečnilo 
několik akcí. Proběhla Bzenecká pouť.
Poslední prázdninovou 
neděli jsme pořádali Dět-
ský den s Megaslizounem. 
Velký dík patří všem, kte-
ří se podíleli na organiza-
ci odpoledne. Bzenecký 
klubík připravil pro děti 
zábavná stanoviště – díl-
ničky a největší tahák – 
stolky s Megaslizounem. 
Zaměstnanci Policie ČR 
děti zaujali ukázkou po-
licejního auta a rovněž 
členové Bzeneckého sbo-
ru dobrovolných hasičů 
prohlídkou jejich auta. Po 

celou dobu akce byly pro děti připrave-
ny atrakce CHABI production, s. r. o. 
– skákací hrady, malování na obličej 
a tetování. Celou akcí provázel a děti 

bavil písničkami DJ Siemens. Děti pod 
jeho vedením skotačily na tanečním 
parketu, hrály hry a samozřejmě dostá-
valy odměny. Výborné občerstvení pro 

návštěvníky i účastníky 
zabezpečoval bufet TJ 
SLOVAN Bzenec. Akce se 
zúčastnily se svými rodiči 
děti ze Bzence a blízké-
ho okolí. Všichni se ba-
vili a byli veselí. Bohužel 
nám tentokrát nepřálo 
počasí a během akce se 
strhla silná průtrž mra-
čen. Děti byly nadšené 
z velkých kaluží a rodiče 
měli problém je přesvědčit 
o odchodu domů. Věříme, 
že akci pro děti budeme 
pořádat i v dalších letech.

Jednou z nejúspěšnějších akcí letošního 
roku bylo Bzenecké krojované vino-
braní. 17. – 18. září 2021 se již po 28. 
stalo naše město místem, kde se setkali 
milovníci folkloru a dobrého vína.
Náměstí se začalo již od pátečního od-
poledne plnit stánky s rukodělnými 
výrobky, burčáky, vínem a občerstve-
ním. Program na náměstí byl zahájen 
již tradičně skupinou Memento mori 
a pak následovalo vystoupení učitelů 
a žáků ze ZUŠ Lubomíra Ligase. Ob-
rovský úspěch zaznamenal host ve-
černího programu - mladá, energická 
a dynamická skupina THE PEOPLE 
složená se studentů JAMU, konzervatoře 

Brno a zkušených muzikantů. Svým 
profesionálním vystoupením si získali 
respekt a obdiv publika. Vyvrcholením 
večera byla skupina Schelinger revival 
z Vizovic. Jejich vystoupení chytlo za 
srdce každého, kdo miloval písničky 
Jirky Schelingera.
Na zámeckém nádvoří tentokráte při-
pravil SPT Bzenčan program, v němž 
vystoupily bzenecké spolky – od nejmen-
ších po nejstarší. DFS Marijánek, DFS 
Bzenčánek. SPT Bzenčan, ŽPS Bzenecké 
drmolice a SPS Jaroslav. Na vystoupení 
pak navazovala beseda u cimbálu s CM 
Oskoruša.
Sobotní slunečné dopoledne bylo roz-

zářeno mládeží na náměstí. Na pódiu 
se představili žáci ZUŠ Lubomíra Ligase 
a pak nastoupili dětské folklórní soubory 
DFS Marijánek, DFS Bzenčánek, DFS 
Písečánek. DFS Štěpnička a DFS Danájek
Na dopolední vystoupení postupně na-
vazoval odpolední program, který začí-
nal slavnostním krojovaným průvodem. 
V čele průvodu kráčela DH Vinařinka, 
za ní jako vždy skupina krojovaných 
vezla trakař s bečkou, průvod rozzáři-
ly dětské soubory, nechyběl ani kočár 
s paní hraběnkou a správcem. V průvo-
du byli i všichni účinkují, kteří vystoupili 
v odpoledním programu na náměstí: 
SPT Bzenčan s CM Oskoruša, Bzenecké 
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Drmolice s CM Friška, Chlapi z Vážan, 
FS Kalina, CM Tramín, Ženský sbor 
z Javorníka, Olešnica Doloplazy, NS 
Břeclavan. Součástí průvodu byl i krá-
lovský hrozen a Bakchus s nymfami. 
V závěru šla pracovní chasa a krojovaní 
Bzenčané.
Odpolední program na pódiu na ná-
městí byl plný zpěvu, tance a veselí. 
Diváci posedávali na lavičkách nebo 
pod stany, sledovali program, prochá-
zeli se kolem stánků plných zboží, vína, 
burčáků a různých dobrot do pozdních 
večerních hodin.
Program vinobraní byl doplněn i výsta-
vami. V expozici města Bzence připravili 
členové spolku Starý Bzenec výstavu „do 
BZENCA na PÚŤ“. V lisovně v areálu 
bzeneckého zámku připravili mladí 
umělci výstavu obrazů, fotografií a dal-
ších děl. Bzenečtí vinaři měli stánky na 
náměstí a někteří i vlastní program ve 
svých vinařstvích.
V sobotu i v neděli potěšili členové lout-
kového divadla Kašpárek děti svým 
divadelním představením v divadélku 
v areálu zámku společně se svými hosty 
– loutkovým divadlem Srdíčko z Jičína.
Ke slavnostní atmosféře letošního Bze-
neckého krojovaného vinobraní přispělo 
i příznivé počasí.
Letošní oslava vína u nás ve Bzenci je 
zdokumentována na nádherných foto-
grafiích Filipa Radosty.
Děkujeme všem, kteří se podíleli na 
přípravě programu a celé organizaci této 
akce: bzeneckým kulturním spolkům 
za jejich působivá vystoupení v progra-
mu, bzeneckým vinařům, kteří nabídli 

účastníkům své produkty a postarali 
se i o program, zúčastněným zaměst-
nancům úřadu a SMB, kteří se podíleli 
na zabezpečení celé akce a bzeneckým 
sportovcům, kteří řídili bezpečnost 
průvodu. Velký dík patří i všem, kteří 
se letos oblékli do krojů a posílili tak 
slavnostní krojovaný průvod.

25. 9. se na kulturním domě uskutečnil 
několikrát odložený recitál Lucie Bílé 
s klavírem Petra Maláska. Zlatá slavice 
potěšila svým zpěvem, ale i vystupová-
ním všechny své fanoušky, kteří naplnili 
většinu sálu našeho KD.
7. 11. zahráli pražští herci na jevišti 
místního kulturního domu hru Benátky 
pod sněhem, kterou diváci ohodnotili 
náležitým potleskem. I při tomto před-
stavení byl sál z větší části zaplněn.

Dne 12. listopadu se naplnily sklepy 

místních 14 vinařů a vinařství návštěv-
níky, kteří ochutnali mladá i ročníková 
vína. Návštěvnost byla velká. O dobrou 
náladu se přičinil i SPT Bzenčan s CM 
Oskoruša.
Všem organizátorům patří velký dík.

Na základě nových opatření byly zruše-
ny Bzenecké svatomartinské slavnosti, 
které se každoročně konají ve sklepech 
pod sokolovnou za účasti cca 500 ná-
vštěvníků a 180 vojáků. Bzenecké dr-
molice a SPS Jaroslav opět neuskuteční 
svá vystoupení na KD v době adventu. 
Zrušeny byly i předvánoční výstavy 
a Akademie žáků ZŠ.

Věřme, že nám bude alespoň umožněno 
tradiční setkání na Silvestra u kaple 
sv. Floriána a Šebestiána.

Situace v současné době kultuře nepře-
je, a pokud ano, tak v omezené formě. 
Doufejme, že vše se v dobré obrátí a opět 
se budeme setkávat a bavit.

Popřejme si vzájemně krásnou, ničím 
nerušenou vánoční pohodu v kruhu 
nejbližších, a především pevné zdraví 
do nového roku 2022 a k tomu štěstí, 
spokojenost a optimismus.

„Můžeme mít tisíce přání, tužeb a snů, 
ale jen štěstí, zdraví, láska a přátelství 
dává smysl našim dnům“

Vedoucí DK
Jitka Jablonická

Společenská 
kronika
Loučíme se s občany, 
kteří opustili naše řady

Jaroslava Bančáková
Ladislav Nevřivý
Kristína Odstrčilová
Věra Potůčková

Narodili se tito malí 
bzenečtí občánkové

Agáta Bobčíková
Jindřiška Dufková
Tobiáš Hanák
Charlott Antonie Janotová
Adina Kyjovská
Laura Lungová
Filip Martiňák
Tomáš Nožička
Sebastian Skřivánek
Patrik Zahradník

Uzavřené sňatky
Michal Trlida z Moravského Písku a Jana Křižková z Těmic
Martin Ficek ze Syrovína a Nikola Jurásková ze Syrovína
Luděk Janča z Vracova a Petra Štěrbová z České v Podšumaví
Jakub Štrasser ze Žiaru nad Hronom a Michaela Selucká z Kyjova
Jan Štětka z Dolních Bojanovic a Lenka Vaníčková ze Stařeče
Zdeněk Kocman z Novosedel a Michaela Oravová z Těmic
Ondřej Lunga z Vacenovic a Andrea Baťková z Vacenovic
Jan Ficek z Domanína a Michaela Vévodová z Domanína
Stanislav Benešovský z Dubňan a Renata Benešovská z Dubňan

Z pera našich 
čtenářů…

Do barevných
nocí ohňostrojů
tiše
popršívá bílá…
…nepopsaná.
S novým rokem
už dávno
neplatí!
Dluhy
jsou splacené…
Je pryč
co hrbilo nám záda.
Teď už blízko je
co zdálo se 
tak vzdálené.
S novým rokem
popsané
nadobro už neplatí
Tak tedy 

děkujeme starý roku!
Děkujeme
za všechno
co znovu 
a zase
stavělo nás na nohy.
Víš
v tichém rozjímání
znovu se k sobě
semkneme
a bílé 
popíšeme…
V lásce.
Pospolu.

Bzenčanům 
Vítězslava Radostová

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

                       
 

 

 

 

 

S láskou vzpomíná dcera Jiřina Skácelová s rodinou 
 

8. prosince 2021 uplynulo 10 let 
od úmrtí pana Františka Horáka 
a 29. prosince uplyne 5 let od 
úmrtí paní Jiřiny Horákové. 
 

Novoroční
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TORNÁDO na území 
okresů Břeclav a Hodonín

Modlitba za vlast Siréna 
a pietní 
minuta ticha

Zasloužilý hasič

24. červen 2021 před půl osmou hodinou 
večerní posunul pomyslnou hranici 
v nasazení všech složek integrovaného 
záchranného systému.
Ničivé tornádo nenechalo lhostejné naše 
hasiče v celé České republice. Naši kluci 
po celou dobu spolupracovali s krizo-
vým štábem. Pomáhali v Moravské Nové 
Vsi s uklízením sutin a dále s kropením 
prachu při demolici zbytků po rodin-
ných domech. Pomáhali s vyklízením 
S-Centra v Hodoníně (domu seniorů). 
Vynášeli zbytky nábytku, které tornádo 
nezničilo.
Jana Elischerová již na druhý den po 
tornádu zorganizovala veřejnou sbírku 
oblečení, trvanlivých potravin, vody 

a úklidových prostředků, dále pak dět-
ské pleny a kočárky. V hasičské zbrojnici 
tak byl za chvíli veliký sklad pomocného 
materiálu pro postižené občany v obcích 
Mikulčice, Hodonín – Pánov, Moravská 
Nová Ves a Hrušky.
Pomoc byla dopravena přímo do výše 
uvedených obcí do několika dní.
Děkujeme občanům za pomoc, Tomáši 
Fridrichovi a Okresnímu sdružení hasi-
čů Hodonín za půjčení automobilových 
dodávek k přepravě darovaných věcí.
Samozřejmě děkujeme všem členům 
a členkám našeho sboru, kteří se této 
akce zúčastnili.

Obřad se konal 4. července 2021 v bazi-
lice Nanebevzetí Panny Marie a svatého 
Cyrila a Metoděje na Velehradě.
Doprovázen slavnostním nástupem pra-
porečníků Armády České republiky se 
státní vlajkou, prapory kraje, obcí, arci-
biskupství olomouckého a historickými 
prapory a vlajkami, které jsou
připomínkou státní symboliky.
Čestnou řadu tvořily v bazilice zástavy 
Sborů dobrovolných hasičů z různých 
krajů České republiky.
Náš prapor nesl velitel jednotky a sboru 
Igor Otépka.
Dále se zúčastnily sbory: Brněnské 
Ivanovice, Moutnice, Velké Opatovice, 
Roubanina, Cetkovice, Hrubá Vrbka, 

Vnorovy, Bzenec, Svatobořice, Velká 
nad Veličkou, Dambořice, Hovorany.

V pravé poledne 19. září 2021 uctili 
minutou ticha památku zesnulých 
dvou kolegů hasiči napříč celou re-
publikou.
Jaroslav Fila a Marek Vrba ze Sboru 
dobrovolných hasičů Koryčany ze-
mřeli při výbuchu plynu v rodinném 
domku.
I u nás vyjeli kluci s technikou před 
hasičskou zbrojnici, nastoupili do 
řady a uctili památku svých kolegů.

V reprezentačním sále zámku v Přibyslavi, sídle 
centra hasičského hnutí, byl 11. listopadu 2021 
oceněn titulem Zasloužilý hasič pan Miroslav 
Kuchař, dlouholetý starosta našeho sboru, který 
tuto funkci vykonával 42 let.
Je to nejvyšší vyznamenání dobrovolného hasiče. 
Starosta je nositelem i jiných vysokých vyzname-
nání, např. Řádem svatého Floriána Slovenské 
a České republiky, medailí Ministerstva vnitra 
ČR a Hasičského záchranného sboru, čestným 
dobrovolným hasičem Slovenské republiky.
V Přibyslavi mu předal vyznamenání čestný sta-
rosta Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska pan 
Jan Slámečka, čestný místostarosta pan Lubomír 
Janeba a vedoucí zasloužilých hasičů pan Josef 
Netík.
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Domeček zase žije 
Srdečně zdravím po delší době Vás, 
kteří sledujete naši činnost, osobně se 
jí zúčastňujete, nebo se do ní zapojují 
Vaše děti, nebo se teprve chystáte nás 
navštívit či o nás jen čtete.
Ráda bych Vám nabídla přehled toho, co 
se odehrálo v minulých týdnech a mě-
sících, protože ač nám doba covidová 
kladla do práce spousty překážek, snažili 
jsme se s Vámi být ve stálém kontaktu 
pomocí sociálních sítí…, ale to přece 
víte, protože sledovanost kulinářských 
receptů, čtených pohádek, návodů na 
tvoření… byla opravdu velká. Lesní 
stezku připravenou naším týmem navští-
vily desítky dětí, které si za její splnění 
přebraly moc hezké odměny, i on-line 
karneval z domečkovského studia. Kro-
mě toho jsme připravili spousty nových 
pomůcek, které postupně uvádíme do 
života v kroužcích a ve školičce. V plen-
kách jsou zatím výukové programy, ty 
se teprve do světa chystají.
Před koncem školního roku si tradičně 
maminky s dětmi užily pobyt na Radosti 
ve Vřesovicích a já s nimi. Letos mně 
pomáhaly s přípravou pobytu i jeho 
průběhem dvě asistentky, vlastně také 
počasí nám přálo, a proto měly děti 
školičkový program doslova v trávě 
u lesa. Skutečně to byly dny plné dobré 

nálady a pohody. Dovoluji si použít tato 
slova, protože už teď se maminky hlásí 
na další pobyt. Na ten si ovšem musíme 
počkat do června 2022.
V letních měsících proběhly příměstské 
tábory, které měly plnohodnotný pro-
gram s širokou nabídkou aktivit. První 
den tábora nás otestovali a hned po tes-
tech jsme vyrazili na první výlet. A pak 
každý další den jsme s dětmi vyjížděli 
na jiné místo. Naprosto bezkonkurenční 
byla vycházka lesem s mykologem, našli 
jsme spousty hub, holubinky, třepenatky, 
pýchavky …včetně vzácného satana.
Stávající školní rok na domečku začal už 
v září, zahájil jej Den otevřených dveří 
s ochutnávkou činností našich kroužků. 
Jelikož nikdo netušil, jak se bude vyvíjet 
covid a jaká přinese opatření, zpočátku 
ovládala domeček celkem napjatá atmo-
sféra. Napříč všemu domeček žije a opět 

se zde hemží spousta dětí.
Do našich kroužků se děti stále mohou 
přihašovat na: telefonu: 739 205 338,
emailu: bzenec.ddmveseli@seznam.cz
Nejenom zájmové kroužky, samosebou 
i tradiční akce pokračují, jak jsme byli 
zvyklí. Některé již proběhly a na jiné se 
teprve těšme. Nemůžete se vzpomenout, 
které akce mám na mysli?
- MIKULÁŠ VE ŠKOLIČCE - PŘED-
VÁNOČNÍ NOCOVÁNÍ - VÁNOČNÍ 
BESÍDKY - JARNÍ PRÁZDNINY -
- POBYT PRO MAMINKY S DĚTMI 
- PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY -
Určitě se dostane i na NOVINKY, 
o kterých se dozvíte na:
webu    www.ddmveseli.cz
fb. - dům dětí a mládeže Veselí 
nad Moravou- Bzenec

Blanka Vaníčková
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Otevřely se kroužky:
Mateřské centrum (po a st)
Tancohrátky (po a st)
Cukrářský
Hra na kytaru
Nerfliga
Kondiční cvičení pro děti
Kruhový trénink

pf pf 20222022

„Kopec“ 
štěstí, zdraví 

a vánoční pohody 

Vám přeje

34


